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A tArtAlomból:

A nehezén már túl vagyunk!

Kéthavonta megjelenő ingyenes önkormányzati kiadvány   
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Hérakleitosz híres tétele szerint „nem léphetünk kétszer ugyanabba a folyóba”, azaz 
a pantha rhei (magyarul: „minden folyik”) elve azt mondja ki, hogy a világegyetem-
ben egyvalami állandó csupán: maga a változás. Jó esetben az említett „mozgás” 
pozitív irányba haladó. Előfordul, hogy az efféle előremozdulás magától jön, valami 
láthatatlan égi segítség révén, leginkább azonban dolgozni kell érte, és sajnos néha 
fel is kell adnunk valamit annak érdekében, hogy a pozitív változás bekövetkezzen. 
Királyhelmecen az utóbbi hónapokban több mindent fel kellett áldozniuk az itt élők-
nek és az ide látogatóknak. A mindennapok kényelmét, nyugalmát, a pormentes 
levegőt, a viszonylagos csöndet és rendet kellett nélkülözniük, és ez még néhány 
hétig így is marad, bár a nehezén már valóban túl vagyunk – a város utcáin lassan 
helyreáll a rend. Az utóbbi időben a lakosok körében nagy volt a nyugtalanság, sok 
volt a vita és akadtak haragosok (és haragkeltők) is, de sajnos ez is hozzátartozik 
ahhoz az árhoz, amit meg kell fizetnünk a fejlődés érdekében. 
A szennyvízcsatorna-hálózat kiépítésével kapcsolatos – közel két éven át tartó – mun-
ka rengeteg kellemetlenséggel járt, ám továbbra sem állíthatok mást, minthogy erre 
a fejlesztésre egyszerűen szükség van, s hogy az eredményért megéri meghozni az 
imént említett áldozatokat. Több alkalommal elmondtuk, hogy bár ez a közel 20 millió 
eurós beruházás a jelenlegi városvezetés közbenjárásának köszönhetően valósul meg, 
nem mi vagyunk a fejlesztés beruházói, így az ezzel kapcsolatos építési munkála-
tok kiviteleztetése sem a mi hatáskörünk. A felmerülő gondokat természetesen látjuk, 
odafigyelünk rájuk és amennyire a lehetőségeink engedik, próbálunk tenni is ellenük. 
A rossz állapotban lévő utak miatti bosszankodások ideje – legalább is a város egy 
részén – nemsokára véget ér. Mindannyiunk nagy örömére a kivitelező az elmúlt na-
pokban végzett a település legforgalmasabb szakaszainak újraaszfaltozásával, ami 
nagyban megkönnyíti a közlekedők mindennapjait. 

Tisztelt Királyhelmeciek!
A tervek szerint októberben végre kipihenhetjük a bosszúságokat, túlléphetünk a 
feszült időszakban keletkezett vitákon, és remélhetőleg lenyugszanak a kedélyek 
is. Ősz elején mindannyian megtapasztalhatjuk a változás előnyeit, amelyekért egy 
ideig a nyugalmunkkal fizettünk, ám a város fejlődése érdekében végzett munka 
továbbra is folytatódik, hiszen a tavaszi hónapokban elindult a művelődési központ, 
valamint a szabadtéri színpad teljes rekonstrukciója is. Utóbbival függ össze a Cson-
kavár környezetének revitalizálására vonatkozó tervünk is, valamint más, a szabad-
idő eltöltésével kapcsolatos egyéb beruházások elvégzése is. Ezekhez az ígéretes 
fejlesztésekhez azonban ismét egy kissé kellemetlen, de elkerülhetetlen időszakon 
kell túljutnunk. Míg a létesítmény megújul, addig ugyanis a megszokottnál jóval 
kevesebb kulturális program megvalósítására van lehetőség Királyhelmecen. 
Bízom abban, hogy az itt élők továbbra is tolerálják majd a csupán néhány hétig tar-
tó kellemetlenségeket, és hogy annál nagyobb örömmel fogadják majd az újításokat, 
melyek nemcsak a mi, hanem a következő generációk életminőségét is javítják. Ám 
addig is az Önökért végzett és még végzendő fejlesztésekkel kapcsolatos kellemet-
lenségekért tisztelettel a megértésüket és türelmüket kérem! Hisz tudják, s remélem, 
látják: továbbra is Önökért dolgozunk!

Pataky Károly
polgármester

Na základe tézy  Herakleitosa  « Dvakrát do tej istej rieky nevstúpiš” , t. j. Panta 
rhei (všetko plynie) všetko sa mení, svet je v neustálom pohybe. Stelesnením pohy-
bu je dianie, a v lepšom prípade sa dianie môže uberať pozitívnym smerom.
Stáva sa, že takýto posun vpred  prichádza prostredníctvom akejsi neviditeľnej 
nebeskej pomoci, väčšinou však musíme vynaložiť úsilie, a bohužiaľ sa niekedy 
musíme aj niečoho vzdaťv prospech toho, aby pozitívne zmeny nastali.   

V posledných mesiacoch museli obyvatelia i návštevníci mesta Kráľovský Chlmec 
nemálo obetovať. Museli sa zaobísť bez každodenného pohodlia, ticha a poriadku, 
čistého a bezprašného vzduchu.
Táto situácia bude trvať ešte niekoľko týždňov, hoci to najhoršie už máme za se-
bou - pomaly sa obnoví poriadok v uliciach. V poslednom čase panoval medzi 
obyvateľmi citeľný nepokoj, veľa sa diskutovalo, našli sa aj nahnevaní občania (a 
tiež takí, ktorí vyvolávali nepokoje),  ale bohužiaľ to bola cena, ktorú sme museli 
zaplatiť v záujme ďalšieho rozvoja.

Vybudovanie a rozšírenie kanalizačnej siete v trvaní približne 2 rokov nám všetkým 
spôsobilo mnoho starostí, ale aj naďalej si dovolím tvrdiť, že realizácia tohto pro-
jektu bola nevyhnutná, a že zadosiahnuté výsledky sa oplatilo priniesť obetu. 

Už sme viackrát spomenuli, že investícia v hodnote približne 19 miliónov Eur sa síce 
realizuje vďaka súčasnému vedeniu mesta, investorom tohto projektu však nie je 
mesto. To znamená, že koordinovanie celého projektu, vrátane všetkých stavebných 
prác nepatrí do našej kompetencie. Vzniknuté problémy samozrejme vidíme aj my, 
venujeme im pozornosť a podľa našich možností sa ich snažíme aj riešiť.

Nepríjemnosti ohľadne zlého stavu ulíc sa aspoň v jednej časti mesta onedlho 
skončia. Realizátor stavebných prác dokončil asfaltovanie v najfrekventovanej-
ších úsekoch mesta, čo uľahčí každodennú premávku.

Vážení Chlmčania!
V októbri si podľa plánov môžeme konečne vydýchnuť, obdobie plné napätia bu-
deme mať za sebou a dúfajme, že sa situácia upokojí. Začiatkom jesene môžeme 
pocítiť výhody zmien.

Práce v prospech rozvoja mesta budú pokračovať, keďže sa v jarných mesiacoch 
začalo s rekonštrukciou kultúrneho domu i amfiteátra. Nasledujúce plány sa týka-
jú revitalizácie okolia Csonkavár, ako aj ďalších investícií súvisiacich s trávením 
voľného času. Kým sa však ukončí ich prestavba, budeme mať oveľa menej príleži-
tostí na uskutočnenie kultúrnych podujatí. Pevne verím, že obyvatelia nášho mesta 
budú ešte zopár týždňov tolerovať dočasné ťažkosti, a uvítajú inovácie, ktoré zlep-
šia kvalitu života našej i nasledujúcej generácie.

Naďalej s úctou prosím občanov mesta Kráľovský Chlmec o porozumenie a tr-
pezlivosť za všetky nepríjemnosti, ktoré sa vyskytnú počas realizácie súčasných 
i plánovaných rozvojových investícií.  Dúfam, že viete a verím, že aj vidíte: Pra-
cujeme pre Vás! 

Karol Pataky, 
primátor mesta Kráľovský Chlmec

To najhoršie už máme za sebou!

Idén is hat diákot tüntettek ki, a gimnáziumból Tamara Lacková kapta a város díját
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a királyhelmeci városi hivatal hírei Ismét módosították Királyhelmec 
költségvetését
Idén másodszor változtatták a város költségvetését, mivel nem várt bevételek foly-
tak be a kasszába
Balogh Csaba, a városi hivatal vezetője lapunknak elmondta, a 2019-es költség-
vetés eredetileg is kiegyensúlyozott volt, 11 279 300 euró bevétellel és ugyaneny-
nyi kiadással számolt. Az idei első módosítás után a kiadási és a bevételi tétel is 
11 449 900 euróra növekedett. Az önkormányzat megszavazta a költségvetés újabb 
módosítását, mely továbbra is kiegyensúlyozott maradt, miután a bevételi és kiadá-
si oldal egyaránt 124,5 ezer euróval nőtt. A kiadási és bevételi oldal így 11 574 400 
euróra emelkedett. 
„A legnagyobb változások a tőke jellegű bevételek és kiadások tételeinél vannak. 
A város a sportpálya egyik lelátójának felújítására 10 ezer, a Stadion utca felújítására 
pedig 100 ezer eurót támogatást kapott. A tőke jellegű bevételek így – a nyertes pályá-
zatoknak köszönhetően – 1 685 600 euróra nőttek. Változtak az oktatásüggyel kapcso-
latos bevételek és kiadások is. Az oktatási intézmények 2018-as évi elszámolása alap-
ján pontosították az egyes tételeket. A kiadási oldalra került egyebek mellett a törvény 
által előírt üdülési utalványokra vonatkozó összeg is” – tájékoztatott Balogh Csaba.

A testvérvárosi kapcsolatok erősítése
Látogatás Sepsiszentgyörgyben
Sepsiszentgyörgy Város Önkormányzata látogatásra hívta meg májusban Királyhel-
mec küldöttségét. A négytagú delegációt Pataky Károly polgármester vezette. A ta-
lálkozó során – mely a vendéglátó város legnagyobb rendezvénysorozata keretében 
zajlott – Antal Árpád András, Sepsiszentgyörgy polgármestere bemutatta az utóbbi 
években megvalósult nagyobb beruházásokat és fejlesztéseket, és a két polgármester 
egyeztetett a települések közötti együttműködés további lehetőségeiről. 

Opäť sa upravil rozpočet mesta 
Kráľovský Chlmec
Tohto roku už po druhýkrát došlo k úprave rozpočtu, keďže mesto obdržalo neplá-
nované kapitálové príjmy 
Prednosta mestského úradu Csaba Balogh sa pre náš časopis vyjadril, že rozpo-
čet na rok 2019 bol aj pôvodne vyrovnaný, rátalo sa s príjmom v celkovej sume            
11 279 300 Eur, a tiež s výdavkami v rovnakej výške. Po prvej tohtoročnej úprave 
sa rozpočtové položky na strane príjmov i výdavkov zvýšili na 11 449 900 Eur. 
Na zasadnutí Mestského zastupiteľstva bola schválená ďalšia zmena rozpočtu. Po 
úprave zostáva rozpočet naďalej vyrovnaný v príjmovej aj výdavkovej časti vo výš-
ke 11 574 400 Eur. Na oboch stranách bilancie došlo k nárastu o 124,5 tisíc Eur.
Najväčšie zmeny  sa týkajú  kapitálových príjmov a výdavkov. Mesto získalo fi-
nančnú podporu na obnovu tribúny futbalového štadióna v celkovej sume 10 tisíc 
Eur, a na rekonštrukciu ulice Pri štadióne vo výške 100 tisíc Eur. Vďaka úspeš-
ným projektom sa tým  kapitálové príjmy zvýšili na 1 685 600 Eur.
K zmene došlo aj v prípade školských inštitúcií, ktoré upresnili jednotlivé rozpoč-
tové položky podľa ročného vyúčtovania za rok 2018. Strana výdavkových roz-
počtových položiek bola navýšená o sumu určenú na poskytovanie rekreačných 
poukazov. Na základe novely Zákonníka práce sa totiž zamestnávateľom ukladá 
povinnosť poskytovať príspevok na rekreáciu zamestnancov, informoval nás o 
tom Csaba Balogh.

Újabb támogatást kapott 
Királyhelmec
A szlovák kormány támogatja a Stadion utca felújítását és a sportpályán is újabb 
fejlesztés valósul meg
Százezer eurós támogatást kap Királyhelmec a Stadion utca felújítására. Erről má-
jusban a Tőketerebesen tartott kihelyezett ülésén döntött a kormány. Pataky Károly 
polgármester tájékoztatása szerint a támogatásnak köszönhetően a Stadion utca tel-
jes szélességben új burkolatot kap. A fejlesztés megvalósítására azután lesz lehető-
ség, amint befejeződnek a csatornázási munkálatok a város ezen szakaszán.
A Szlovák Köztársaság Kormányhivatala idén januárban kiírta a sporttevékenysé-
gek fejlesztésére irányuló, 2019-es évre szóló pályázatát. Királyhelmec a stadion 
lelátóinak javítására, felújítására adott be pályázatot. A város a maximálisan kér-
vényezhető 20 ezer eurót pályázta meg, ennek azonban csak a felét, 10 ezer eurót 
ítéltek meg. Pataky Károly elmondta, a felújítás keretében a sportpálya egyik lelá-
tóját rekonstruálják, ami kb. 30 ezer euróba kerül majd. A hiányzó összeget a város 
saját forrásból állja. „A felújítási munkálatok a közbeszerzési eljárás lefolytatása 
után megkezdődnek, és a tervek szerint az őszi szezon kezdete előtt befejeződnek.”

Felújítják a kultúrházat
Nyár elején elkezdődtek a munkálatok
Idén májusban megkezdődött a helyi művelődési központ épületének komplex fel-
újításával összefüggő projekt megvalósítása, melyre tavaly több mint félmillió euró 
támogatást nyert a város. A kivitelező az elmúlt hetekben elvégezte az ablakok 

cseréjét, jelenleg az épület külső hőszigetelésén dolgoznak. A nyár folyamán új tető 
kerül az épületre. A további munkálatok során korszerűsítik a villamosvezeték-há-
lózatot, megújul a fűtési rendszer, valamint akadálymentesítik a bejáratot.

„Meghívást kaptunk a 12 napig tartó Szent György Napokra, az erdélyi nagyvá-
ros ünnepségére, mi azonban csak három napot töltöttünk Erdélyben. Ez idő alatt 
változatos programokon vettünk részt, és kötetlen testvérvárosi beszélgetéseket is 
folytattunk” – tájékoztatott Pataky Károly. Elmondta, a városvezetés intenzív kap-
csolatot kíván ápolni a testvérvárosokkal, amely azért is kiemelten fontos, mert az 
elkövetkező időben az Európai Uniós pályázatok esetében – kulturális, és egyéb 
téren is – bizonyos témákban két vagy három ország közös pályázata is szükséges 
lehet. A testvérvárosi együttműködésekkel ezen lehetőségeket szeretnék a lehető 
leghatékonyabban kihasználni.

A közel 63 ezer főt számláló Sepsiszentgyörgy a történelmi Háromszék legjelentő-
sebb városa, ma Kovászna megye székhelye, Erdély legnagyobb magyar többségű 
városa. 

Mesto Kráľovský Chlmec získalo finančnú podporu na opravu miestnej komunikácie - 
ulice Pri štadióne vo výške 100 tisíc Eur. Rozhodla tak vláda SR na svojom výjazdovom  
rokovaní  ešte v máji 2019 v Trebišove. Ulica Pri štadióne sa pokryje novou vrstvou 
asfaltu po celej šírke, informoval nás o tom primátor mesta Karol Pataky. K realizácii 
projektu sa môže pristúpiť len po ukončení stavebných prác na danom úseku.
V polovici januára 2019 vyhlásil Úrad vlády SR Výzvu na predkladanie žiadostí o po-
skytnutie dotácie v programe Podpora rozvoja športu na rok 2019. Mesto Kráľovský 
Chlmec predložilo projekt na opravu, rekonštrukciu tribúny na futbalovom štadióne 
a získalo finančnú podporu vo výške  10 tisíc Eur, teda polovicu z požadovanej sumy.  
V rámci rekonštrukcie, ktorá nás bude stáť približne 30 tisíc Eur sa bude obnovovať 
jedna z tribún na futbalovom štadióne, povedal Karol Pataky. Chýbajúcu čiastku za-
bezpečí mesto z vlastných zdrojov. Renovačné práce sa začnú po skončení verejnej 
súťaže a podľa plánov by sa mali ukončiť ešte pred začiatkom jesennej sezóny.

Mesto Kráľovský Chlmec znova 
získalo finančnú podporu
Vláda SR finančne podporí obnovu ulice Pri štadióne, realizácia ďalšieho projektu 
sa uskutoční aj na futbalovom štadióne

A két település sok éve intenzív kapcsolatot ápol egymással

Pályázati támogatásból szilárd burkolat kerül a Stadion utcára
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a királyhelmeci városi hivatal hírei

Szilárd burkolatot kaptak Fejszésen 
az utcák
Az útburkolásra a csatornázási munkákból fennaradt őrleményt használták fel

Miért szeparáljunk?
A hulladék szeparálása manapság már szinte elkerülhetetlen, és ennek elvégzése 
a gyakorlatban nem is ütközik komolyabb nehézségekbe. Azzal, hogy szepará-
lunk, csökken a hulladék térfogata. A szemétlerakásért ill. -tárolásért kiszabott 
illetéket jelenleg a szeparáltság mértékének függvényében állapítják meg. Ha en-
nek aránya 10 % alatti, 1 tonna szemét tárolásáért 17 eurót kell fizetni, ha viszont 
az arány 40-50 %-os, akkor ez az összeg már csak 7 euró. Királyhelmecen, saj-
nos, a hulladék szeparáltságának aránya rendkívül alacsony.
Mivel az állami szervek célja az, hogy ez a helyzet javuljon – azaz csökkenjen 
a lerakott és tárolt hulladék mennyisége –, azzal próbálják meg a szelektálásra 
ösztönözni a lakosságot, hogy a lerakásért fizetett díjat évről évre emelik. Ezért 
a helyi önkormányzat célja sem lehet más, mint hogy az ömlesztett háztartási hul-
ladék mennyisége csökkenjen, mely cél elérésének egyik módja a hulladék szepa-
rált gyűjtése lehet. Azt, hogy egy személy mennyi szemetet szelektáljon, az állami 
szervek a 317/2015-ös számú törvény 10-es számú módosításával szabályozták. 

 E szerint:
 papírból – 60 liter/év/fő,
 üvegből – 50 liter/év/fő,
 műanyagból – 240 liter/év/fő,
 fémből  – 10 liter/év/fő,
 többrétegű kartonpapír – 10 liter/év/fő
az előírt mennyiség, mely értékeket az egyes települések kötelesek betartatni. 

Ezért felszólítjuk a lakosokat, hogy a háztartásokban keletkező hulladékot osz-
tályozzák, és az így szeparált szemetet a megfelelő tárolóedényekbe helyezzék 
el: a papírt a kék, a műanyagot a sárga, az üveget a zöld, a fémet pedig a fém 
– „Fémhulladék“ feliratú –  konténerekbe. A szeparált hulladékot a lakosoktól 
térítésmentesen szállítják el! Kérjük, az ömlesztett háztartási hulladékot ne a fent 
említett tárolóedényekbe gyűjtsék, és ezeket a konténereket ne is nyissák fel!
Kérjük a polgárokat, hogy a zöldhulladékot ne a háztartási szemét tárolására ki-
jelölt edényekbe gyűjtsék! A családi házakban élő polgároknak az elkövetkező 
időszakban – ingyensen – komposztáló ládákat bocsátunk a rendelkezésükre. 
A város lakosai munkanapokon, reggel 8 és délután 15 óra között, egész évben 
ingyenesen leadhatják a városi hivatal gazdasági műszaki ellátó és szolgáltató 
osztályának udvarán a használt növényi olajokat és zsírokat lezárt PET-palackok-
ban, különböző műszaki cikkeket (pl. hűtőszekrényeket, mosógépeket, televízi-
ókat, számítógépeket, stb.). A kis- vagy nagyobb mennyiségű építési hulladék 
a megszabott illeték kifizetése ellenében adható le. 
Ha a lakosok az elkövetkezőkben nagyobb arányban szelektálnák az otthonaikban 
keletkező hulladékot, nemcsak a szemét mennyisége csökkenne, hanem mindez meg-
mutatkozna a szemétdíj összegében is –, a díj ezáltal természetesen csökkenhetne. 

Prečo separovať?
Separovanie odpadu je v súčasnosti nevyhnutné a nie je to vôbec náročné. Se-
parovaním sa zníži objem komunálneho odpadu, za uloženie ktorého platíme 
v závislosti od miery triedenia komunálneho odpadu. Ak je miera triedenia me-
nej ako 10%, poplatok za uloženie 1 t odpadu na skládku je 17 eur, ak je miera 
triedenia 40-50%, poplatok za uloženie 1 t odpadu na skládku je 7 eur. V našom 
meste je miera triedenia odpadu z domácností stále nízka. 
Prioritou štátu je zníženie množstva komunálneho odpadu uloženého na skládky 
odpadov, a preto každým rokom sa zvyšuje tento poplatok za uloženie odpadu 
na skládku. Preto aj cieľom mesta je zníženie množstva zmesového komunálne-
ho odpadu. Možnosťou ako znížiť je separácia-triedený zber. Štát zaviedol pre 
obce a mestá štandardy zberu na jedného obyvateľa za kalendárny rok vyhláš-
kou číslo 371/2015 Z.z. príloha číslo 10 v znení neskorších predpisov, kde určil 
nasledovné množstvá: 
 Papier – 60 litrov na obyvateľa na rok,
 Sklo – 50 litrov na obyvateľa na rok,
 Plast – 240 litrov na obyvateľa na rok,
 Kovy – 10 litrov na obyvateľa na rok,
 Viacvrstvové kombinované materiály na báze lepenky – 10 litrov 
 na obyvateľa na rok,
 podľa typu nádoby (kontajner, vrece) do ktorého obyvateľ separuje.

Obce a mestá sú povinné tieto štandardy dodržiavať.
Preto vyzývame občanov, ako producentov odpadu, aby dôsledne triedili odpad 
a tento separovaný odpad umiestňovali do príslušných zberných nádob na sepa-
rovaný odpad – papier (modrý kontajner), plasty (žltý kontajner), sklo (zelený 
kontajner), kovové obaly (kovový kontajner s nápisom „kovové obaly“). Odvoz 
separovaného odpadu od obyvateľov je bezplatný! Zmiešaný komunálny odpad 
nepatrí do týchto nádob. Nádoby na separovaný odpad boli uzamknuté. Žiadame 
Vás, aby ste ich neotvárali. 
Žiadame občanov, aby bioodpad (zelený odpad) nevkladali do nádob na komu-
nálny odpad. Obyvateľom rodinných domov v priebehu letných mesiacov budú 
doručené kompostéry.
Občania majú možnosť odovzdať bezplatne použité rastlinné oleje a tuky z domác-
ností v uzavretých PET fľašiach, taktiež elektro odpad ako chladničky, práčky, 
televízory, PC, malé elektrické spotrebiče a pod.. Drobný stavebný odpad je za 
poplatok a je možnosť odovzdať aj objemný odpad. Zber sa realizuje v areáli tech-
nických služieb v pracovných dňoch od 8:00 do 15:00 hodiny počas celého roka. 
Ak budú občania usilovne separovať, tak by mali mať menej komunálneho odpa-
du. A to by sa malo samozrejme premietnuť do poplatkov súvisiacich s odvozom 
komunálneho odpadu.

Június első napjaiban Fejszésen felújították egyes utcarészek útburkolatát. A lakó-
házak előtti utcákon, valamint a buszforduló környékén aszfaltoztak. A fejlesztést 
a város valósította meg a csatornázás során felszedett aszfalt újrahasznosításával.
A város vezetése a kivitelezővel való megegyezés után hozzájutott a munkálatok 
során felszedett aszfaltőrleményhez, amit a gazdasági műszaki ellátó és szolgálta-
tó osztály munkatársai dolgoztak fel. A kertövezetben levő utak egy részére tavaly 
is ilyen szilárd burkolatot fektettek le. Akkor 620 méternyi útszakaszra sikerült 
szilárd burkolatot fektetni, a munkálatokat saját gépekkel végezték. 

Balogh Csaba hivatalvezető elmondta, a kertövezetben vezető utak aszfaltozását 
idén is folytatni szeretnék, ám a csatornázás során felszedett aszfaltot elsősorban 
a város területén található úthibák javításánál használják fel. A kátyúzás befejez-
tével folytatják az aszfaltozást a kertövezetben.

A buszfordulót és annak környékét is leaszfaltozták Fejszésen

Augusztusban bezár az óvoda 
Egy hónapig szünetelni fog az óvodai ellátás 
Városunkban rendszerint legalább egy óvodában általában a nyári szünetben is fogad-
ják az előre bejelentett gyermekeket. Ez most is segítséget jelenthet azoknak a szü-
lőknek, akik nehezen tudják megoldani gyermekeik nyári felügyeletét. Augusztus-
ban azonban szünetelni fog mindkét, a Fábry és a Kossuth utcai intézményben is az 
óvodai ellátás. Pásztor Monika óvodavezető elmondta, a nyári nyitva tartást előzetes 
szülői igényfelmérés alapján alakították. A szülők május 20-ig jelezhették gyermekük 
elhelyezésére vonatkozó igényüket. A Fábry utcai részlegen júliusban két csoportszo-
bába fogadják reggel 6:30-tól délután 16:30-ig az előre bejelentett 40 gyereket.
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a királyhelmeci városi hivatal hírei

Megkezdődhet a komposztálás 
a családi házaknál
Megérkeztek a komposztáló ládák Királyhelmecre
Királyhelmec 130 585 euró támogatást kapott a zöldhulladék komposztálására 
alkalmas ládák megvásárlására. A városi hivatalban június 18-án vették át a meg-
vásárolt ládák egy részét, a második szállítmány néhány nappal később érkezett 
meg. Pataky Károly polgármester tájékoztatása szerint a környezetvédelmi mi-
nisztériumtól kapott támogatásból 910 darab 1000 literes tárolóedényt vásároltak, 
melyeket heteken belül eljuttatnak a családi házban lakókhoz. A helyiek eddig a 
Fejszésen kialakított komposztálóba ingyen leadhatták a kertjükben keletkezett 
zöldhulladékot, mostantól azonban – a komposztládák segítségével – megkez-
dődhet a zöldhulladék otthoni hasznosítása. A tárolóedények átadásakor a lako-
sok egy kiadványt kapnak, mely az otthoni komposztálás gyakorlatát segíti. A 
kiosztott edények, melyeket a város térítésmentesen biztosít a helyi családok szá-
mára, továbbra is az önkormányzat tulajdonában maradnak.

Háztartásunkban, kertünkben rengeteg zöldhulladék keletkezik. Ezeket legjobb, ha 
helyben kezeljük, így nem kell a kukába tömni, elégetni, vagy elszállíttatni ezt a tí-
pusú hulladékot. Egy kis elszántsággal könnyedén tudjuk komposztálni ezeket, azaz 
termőfölddé alakítani a különböző szerves anyagokat. De mik is tartoznak ide ponto-
san, mit lehet komposztálni?
Komposztálható nyersanyagok:
- konyhai hulladékok: gyümölcs, zöldség, krumpli, tojáshéj (összetörve), kávézacc, tea-
filter tartalma, elhervadt, vágott virág, elszáradt cserepes növények,
- kerti hulladékok: elnyílt virágok, lehullott gyümölcs és zöldség, ágak, gallyak, leve-
lek, fűnyesedék, kerti gaz,
- egyéb hulladék kis mennyiségben, aprítva: kezeletlen fa, (nem festékes, nem szeny-
nyezett) papír,
- karton, haj és köröm, fahamu.
Mit nem szabad a komposztba dobni?
- Főtt ételmaradékot – főként húst és halat, mártásokat és levesmaradékot –, kenyeret és 
csontokat, mert ezek gyakran tartalmaznak adalékokat, illetve fertőzésveszélyesek.
- A faszén hamuját, üveget, fémet és műanyagot, színes újságot, pelenkát, a porzsák tartalmát.

Városunkban idén másodszor részesítették pénzjutalomban a legsikeresebb diákokat
Néhány nappal ezelőtt bezárultak az iskolák kapui. A tanévzáró ünnepségeken pénz-
jutalmat adtak át a legjobb eredményeket elérő diákoknak. A város vezetése 2018 óta 
azokat a diákokat jutalmazza a kimagasló eredményükért, akiket erre az iskolájuk 
méltónak ítélt. A legjobbak kiválasztásánál nemcsak a kiváló tanulmányi előmenetelt 
vették figyelembe, hanem a tanulmányi és sportversenyeken elért eredményeket vagy 
épp a közösségi tevékenységet is. 

Az eredményes tanulókat díjazták 
Királyhelmecen

Pataky Károly polgármester a díjak átadásakor elmondta, elismerés illeti azokat a 
diákokat, akik a tanév során bizonyították rátermettségüket. A kiváló eredménye-
ken túl ezek a gyerekek nemcsak iskolájuk, hanem a város hírnevét is öregbítet-
ték. Hozzátette: fontosnak tartja a díjat, hogy mindenki lássa, megéri a fáradtságos 
munka, és reméli, hogy a méltatás a diákoknak újabb lendületet ad a munkájukhoz. 

Az intézmények javaslata alapján ebben az évben az alábbi tanulók kapták az ön-
kormányzat díját: 
Tóth Balázs – Helmeczy Mihály Alapiskola, 
Dominik Vojtko – Szlovák Tanítási Nyelvű Alapiskola, 
Varga Szabolcs – Királyhelmeci Művészeti Alapiskola, 
Gatyás Marián – Speciális Alapiskola, 
Tamara Laczková – Királyhelmeci Gimnázium, 
Sabo Dominik – Királyhelmeci Szakközépiskola.

A díjazottaknak Pataky Károly polgármester és Leczo Bernadett, a Királyhelmeci 
Közös Tanügyi Hivatal vezetője, valamint Želinsky József alpolgármester adta át 
az elismerő okleveleket és az ajándék pénzutalványt. Az ezt szabályozó helyi érvé-
nyű rendelet szerint Királyhelmecen intézményenként évente egy diák részesülhet 
a polgármesteri elismerésben, melyhez az oklevélen kívül személyenként 200-200 
eurós pénzjutalom is jár.

A díjjal nemcsak elismerni, de ösztönözni is szeretnék a diákokat

Do domácností rodinných domov 
pribudnú kompostovacie zariadenia
Mesto Kráľovský Chlmec získalo dotáciu na nákup kompostérov na kompostovanie 
záhradného, tzv. zeleného, biologicky rozložiteľného komunálneho odpadu vo výš-
ke 130 585 Eur. 
Z dotácie Ministerstva životného prostredia obstaralo mesto 910 kusov 1000 lit-
rových zberných nádob, ktoré budú dodané obyvateľom rodinných domov behom 
niekoľkých týždňov, informoval nás o tom primátor mesta Karol Pataky.
Doteraz mohli miestny občania odovzdať zelený odpad pochádzajúci zo záhradnej 
zelene zadarmo do kompostovacieho zariadenia vo Fejséši.
Odteraz sa však môže začať kompostovanie záhradného odpadu domácností pros-
tredníctvom kompostérov.
Pri prevzatí zberných nádob obdržia obyvatelia príručku pre nakladanie s bio-
logicky rozložiteľnými odpadmi, ktoré ich oboznámia so základnými pravidlami 
kompostovania v domácnosti. Nádoby, ktoré mesto zdarma poskytne miestnym ro-
dinám, aj naďalej zostanú vo vlastníctve mesta.

Mesto ocenilo úspešných žiakov
V závere školského roka ocenilo Mesto Kráľovský Chlmec finančnými odmenami 
najúspešnejších žiakov a študentov základných a stredných škôl. Od roku 2018 od-
meňuje vedenie mesta tých žiakov a študentov, ktorých škola nominuje za vynika-
júce výsledky. 
Pri výbere najlepších sa zohľadňujú nielen výborné študijné výsledky,  ale  prihlia-
da sa aj na dosiahnuté výsledky na rôznych vedomostných a športových súťažiach, 
a zohľadňuje sa aj účasť na spoločenských aktivitách.
Primátor mesta Karol Pataky vo svojom slávnostnom príhovore povedal, že uzna-
nie si zaslúžia aj ostatní žiaci a študenti,  ktorí preukázali svoje zručnosti a schop-
nosti v priebehu celého školského roka. Vyjadril potešenie, že tieto deti prispievajú 
nielen k šíreniu dobrého mena svojej školy, ale i nášho mesta. Ďalej dodal, že sa 
oplatí tvrdo a húževnato pracovať, a  dúfa, že toto uznanie žiakov povzbudí a bude 
pre nich motiváciou do ďalšiej tvorivej práce.

Na základe návrhov jednotlivých inštitúcií bola odovzdaná cena samosprávy nasle-
dovným žiakom:
Tóth Balázs – Základná škola M. Helmecziho s vyučovacím jazykom maďarským
Dominik Vojtko – Základná škola na ul. Kossutha
Varga Szabolcs – Základná umelecká škola v Kráľ. Chlmci
Gatyás Marián – Špeciálna základná škola 
Tamara Laczková – Gymnázium v Kráľ. Chlmci
Sabo Dominik – Stredná odborná škola v Kráľ. Chlmci

Čestné uznania a peňažné poukážky odovzdali oceneným primátor mesta Karol 
Pataky, vedúca Spoločného školského úradu v Kráľ. Chlmci Bernadett Leczo, a 
zástupca primátora Jozef Želinský. Ocenenie môže každoročne získať jeden zo žia-
kov alebo študentov z jednotlivých škôl v našom meste. Okrem diplomu – čestného 
uznania získal každý z odmenených žiakov aj finančnú odmenu vo výške 200 Eur.

- Veszélyes anyagokat, úgymint: fáradt olajat, használt sütőzsiradékot, vegyszereket, 
festéket, elemet, növényvédő szert, gyertyamaradékot.
- A felirat ellenére szigorúan tilos a lebomlónak nevezett bevásárlószatyrokat a halomra 
hordani, mert azok ugyanúgy műanyagból készülnek, csak szétporladnak, ezzel beszeny-
nyezve a komposztot (a kapható „környezetbarát” zacskók kb. 95% ilyen).
Miért nem szabad a zöld hulladékot elégetni?
- Az összegyűjtött avar kupacban élőlények pl. sünök is meghúzódhatnak.
- Az égetés során egészségre káros anyagok szabadulnak fel, mellyel környezetünket 
szennyezzük.
- Értékes ásványi anyagoktól fosztjuk meg a talajt.

Júliusban megkezdték a komposztládák kiosztását a lakosok számára
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hányról tájékoztattak a vízművek honlapján. A hivatalvezető elmondta, februárban 
is csupán annyit tehettek, hogy ismételten megkérdezték az illetékeseket, mikorra 
várható a hiba elhárítása, valamint jelezték, hogy a rendkívüli helyzetben szükség 
volna lajtos kocsira is, hogy a lakosok ivóvízhez jussanak. Azt, hogy a város mely 
részén vételezhető víz, természetesen bemondták a hangosbeszélőn. 
Gyakran előfordul, hogy a különböző közműszolgáltatásokat érintő meghibásodá-
sokat (pl. gázszivárgás, áramkimaradás) is a városvezetésen kérik számon a lako-
sok. Az efféle problémák esetén azonban mindig annál a szolgáltatónál kell panaszt 
tenni, akivel szerződéses viszonya van a fogyasztónak, magyarán akinek a számlát 
fizeti. „Bár a városi hivatalban igyekszünk a lakosokat érintő gondok esetén segí-
teni, bizonyos folyamatokat, eseményeket nem befolyásolhatunk. Ilyenek például 
a különböző szolgáltatásokkal kapcsolatos meghibásodások is. Csőtörés esetén a 
vízműveknél, áramkimaradás esetén az áramszolgáltatónál, az esetleges gázszivár-
gáskor pedig értelemszerűen a gázszolgáltatónál kell tehát jelezni a problémát” – 
mondta a hivatalvezető.

Az áram- és gázszolgáltatásban tapasztalt hiba, kimaradás, illetve csőtörés esetén 
az egyes szolgáltatók a következő telefonszámokon érhetőek el:
Vízszolgáltatás – Kelet-Szlovákiai Vízművek (VVS) Telefon: 056/6712 420, 
e-mail: www.vodarne.eu/havarie-vody
Gázszolgáltató – Szlovák Gázművek (SPP-Východ) Telefon: 0850 111 727   
e-mail: www.spp-distribucia.sk/kontakty/poruchova-linka-plyn/ 
Az észlelt gázszivárgást a helyi gázszolgáltató vállalatnál azonnal be kell jelenteni!
Áramszolgáltató – Kelet-Szlovákiai Áramszolgáltató (VSE a.s.) Telefon: 0800 123 332
e-mail: www.vse.sk/web/sk/domacnosti/kontakty/poruchove-linky

a királyhelmeci városi hivatal hírei

Az elmúlt években a rendkívüli téli időjárási viszonyok miatt a Bodrogközben je-
lentősen megemelkedett a vízszolgáltató rendszerben keletkező meghibásodások 
száma. Egy-egy nagyobb csőtörés esetén – ahogy ezt idén februárban is megtapasz-
talhattuk – akár több ezer ember is víz nélkül marad a térségben. A Királyhelmecen 
élők életét is megnehezíti, hogy ilyenkor szünetel a vízszolgáltatás – az Ibrányi, a 
Fábry és a Hunyadi utcákban lévő házak kivételével (ez a városrész ugyanis egy 
másik vezetéken kapja az ivóvizet, mint a település többi része). Bár a Kelet-Szlo-
vákiai Vízművek (VVS) dolgozói minden esetben szinte azonnal hozzáfognak a 
hibák elhárításához, a munka gyakran akár több napig is eltart. 
Az ilyen nehéz helyzetben az itt élők sokszor a városvezetéstől várják a segítséget, 
ahogy a problémával kapcsolatos aktuális információkat is. Balogh Csaba hivatal-
vezető tájékoztatása szerint azonban a város önkormányzata ilyen esetekben nem 
sokat tehet. Csőtöréskor az első 24 órában a szolgáltatónak legfeljebb tájékoztatási 
kötelezettsége van – a korábban történt tucatnyi csőtörés közül például alig né-

Tisztelt Internetezők!
Az elmúlt időszakban a városi hivatal munkatársai többször is azzal szembesül-
tek, hogy a lakosok – illetve a Királyhelmec ügyei irán érdeklődők – a város 
régi weboldalán próbálnak meg aktuális információkhoz jutni. Ezúton felhívjuk a 
figyelmüket, hogy a város hivatalos weboldala – egy ideje már – a www.kralovs-
kychlmec.org címen található meg. Ezen az oldalon, szándékaink szerint, meg-
jelenítünk minden közérdekű adatot, a hivatali alkalmazottak elérhetőségeit, va-
lamint az aktuális információkat, történéseket és a felhívásokat. Az oldal korsze-
rűsítésén, a jobb és pontosabb tájékoztatás érdekében, folyamatosan dolgozunk.

Vážení užívatelia internetu!
V uplynulom období pracovnici Mestského úradu opakovane registrujú, že 
občania mesta resp. ďalší, ktorí prejavujú záujem o agendu mesta, sa k aktu-
álnym informáciám pokúšajú dostať na bývalej, v súčasnosti už nefunkčnej we-
bovej stránke mesta. Touto cestou Vám oznamujeme, že oficiálna úradná web 
stránka je k dispozícii na adrese www.kralovskychlmec.org. Na tejto stránke 
uverejňujeme všetky verejné informácie, kontakty na zamestnancov mestského 
úradu, ako aj ďalšie aktuálne informácie a výzvy.
Na skvalitňovaní stránky a poskytovaných informácii priebežne pracujeme.

Csőtörés vagy áramszünet esetén 
a szolgáltatónál kell panaszt tenni
Az ilyen meghibásodások ügyében csak az illetékes közműszolgáltató intézkedhet

Új burkolatot kapott a Fő utca
A munkálatokat a Stadion utcában folytatják
Szeptember végéig tartanak a szennyvízcsatorna-hálózat kiépítésével kapcsolatos 
munkálatok, melyek továbbra is megnehezítik a közlekedést a város egyes szaka-
szain. Leczo Zoltánnak, a város marketing- és sajtóreferensének tájékoztatása sze-
rint az elmúlt hetekben a Stadion utca kivezető szakaszát teljesen lezárták, így a Fő 
utca egy részét – ideiglenesen – kétirányúsítani kellett. (Azóta már a Stadion utca 
ezen szakasza is teljes szélességében új burkolatot kapott – a szerk. megj.) A lezá-
rás idején a parkolást a Fő utca kétirányúsított részén betiltották, mert azzal a köz-
lekedők akadályozták volna az építési munkálatokat. Leczo Zoltán szerint azonban 
hiába volt a tiltás, a járművezetők közül sokan semmibe vették a korlátozást, holott 
az ilyen szabálytalankodók miatt akár balesetveszélyes helyzetek is kialakulhatnak.
Időközben a Fő utcát teljes szélességben újraaszfaltozták, így június 21-én ott visz-
szaállt a régi forgalmi rend. Az elmúlt időszakban új aszfaltburkolatot kapott a 
Váralja, az Újhelyi, a Mécs László, a Forrás, a Rázus, a Virágos, a Szentesi, a 
Lorántffy, a Mailáth és a Kert utca is, valamint a Kórház utca – a Rákóczi úti ke-
reszteződésig. A Leczo Mihály és a Mély utcákban 1 kilométer hosszúságban is új 
aszfaltréteget fektettek le, a városközpontban található egyik áruháztól a Mailáth 
utcáig tartó részen is  ugyanilyen munkálatokat végeztek el. A projekt keretében  
összesen kb. 10 km hosszú szakaszon 60 ezer négyzetméternyi új aszfaltburkolatot 
terítenek le a város utcáin és járdáin. 
Királyhelmecen – a csatornázási munkálatok miatt – idén az átlagosnál is több út-
hiba nehezíti a közlekedést. Bár a helyzet az elmúlt hetekben jelentősen javult, 
a munkálatok során keletkezett kátyúk, úthibák javítása – mely egyébként külön 
terhet ró a városra – később indul, a város utcáinak és járdáinak teljes rekonstrukci-
ójával kapcsolatos projekt keretében.

A kivitelező a csatornahálózat-építés utolsó fázisához ért, az aszfaltozási munkák is 
a tervek szerint haladnak, és várhatóan nemsokára be is fejeződnek. 

Helyreállt a forgalmi rend a város frekventált szakaszain

Hlavná ulica je pokrytá novou 
vrstvou asfaltu
So stavebnými prácami sa bude pokračovať na ulici Pri štadióne
Do konca septembra budú trvať stavebné práce súvisiace s vybudovaním a rozší-
rením kanalizačnej siete, ktoré aj naďalej skomplikujú plynulosť cestnej premávky 
na jednotlivých úsekoch mesta. Podľa informácií poskytnutých tlačovým hovorcom 
mesta Zoltánom Leczom bol v uplynulých týždňoch úplne uzavretý výjazd z ulice Pri 
štadióne, takže istý úsek Hlavnej ulice sa musel dočasne zobojsmerniť.
(Od tej doby sa tento úsek ulice Pri štadióne pokryl po celej šírke novou vrstvou 
asfaltu – pozn. autora). Na dočasne zobojsmernenej Hlavnej ulici bolo parkovanie 
zakázané počas uzávierky miestnej komunikácie z dôvodu prebiehajúcich staveb-
ných prác. Podľa hovorcu i napriek tomu mnohí vodiči ignorovali zákaz parko-
vania, pričom kvôli nezodpovednému prístupu takýchto vodičov sa mohli vytvoriť 
dopravné nehody alebo iné nebezpečné situácie.
Medzitým sa Hlavná ulica pokryla novou vrstvou asfaltu po celej šírke, takže od 
21. júna 2019 sa obnovil pôvodný dopravný režim. V uplynulej dobe pribudla nová 
asfaltová vrstva na nasledovných uliciach - Podhradská, Ujhelská, L. Mécsa, Pra-
meňová, Rázusová, Kvetná,  Svätušská, Lorántffy, Majlátha a Záhradná, ako aj na 
úseku ulice Nemocničnej po križovatku na Rákócziho ulici. Nová vrstva asfaltu v 
dĺžke 1 km sa kládla aj na ulici M. Leczu a Hlbokej, ako aj na Hlavnej ulici v smere 
od centra mesta až po ulicu Majlátha. V rámci projektu sa položí 60 tisíc metrov 
štvorcových novej asfaltovej vrstvy na ulice a chodníky v dĺžke cca 10 km. Počas 
realizácie stavebných prác došlo k poškodeniu miestnych komunikácií na viacerých 
úsekoch. K oprave týchto výtlkov sa pristúpi až po ukončení projektu. S rekon-
štrukciou ulíc a chodníkov, ktoré neboli súčasťou tohto projektu sa začne v blízkej 
budúcnosti.
Realizátor stavebných prác dospel do konečnej fázy, asfaltovanie postupuje na zá-
klade plánov a podľa našich predpokladov sa čoskoro ukončí.

Csőtörés esetén a város nem sokat tehet, a hibát a szolgáltató hozhatja helyre
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a királyhelmeci városi hivatal hírei

Prečo nás čaká zmena číslovania domov
Obyvatelia mesta Kráľovský Chlmec v najbližšom období budú musieť strpieť a 
vykonať niekoľko zmien, týkajúcich sa súpisných a orientačných čísiel a s tým spo-
jených ďalších úkonov. Môže za to nový zákon o registri adries. Register adries má 
umožniť jednoznačnú identifikáciu stavebných objektov v teréne.

Viete si predstaviť, že potrebujete po-
moc hasičov, záchranárov či hocikoho 
iného, no všetko sa zdrží na takej drob-
nosti, ako je označenie budovy súpis-
ným či orientačným číslom?
Odpoveď na otázku, prečo sa obyvate-
ľov dotkol register adries treba hľadať 
v minulosti. Súpisné čísla sú jedinečné 
– číslo má jediný dom v meste. Orien-
tačné čísla určujú poradie domov na 
jednotlivých uliciach, na každej ulici 
začína číslovanie od jednotky. V  meste 
boli pridelené aj dve až štyri rovnaké 
súpisné čísla na rôzne stavby, čo  spô-

sobovalo problém pri následnom zapisovaní budov do katastra nehnuteľností a do 
registra adries. Nie sme však v tejto zložitej situácii sami, takúto zmenu riešia aj v 
iných mestách na Slovensku. 

Čo zabezpečí Mesto Kráľovský Chlmec  
- vydá listinu „Oznámenie o zmene súpisného a určenia orientačného čísla budov“
na žiadosť vlastníka budovy zabezpečí tabuľku súpisného čísla a orientačného čísla 
(bez poplatku)
- zašle podanie „Návrhu na vykonanie záznamu do katastra nehnuteľností“ na Ok-
resný úrad Trebišov, katastrálny odbor, pracovisko Kráľovský Chlmec, ktorý zae-
viduje zmenu v liste vlastníctva (bez poplatku)
- vydá potvrdenie o zmene trvalého pobytu za účelom vybavenia občianskeho pre-
ukazu (bez poplatku).
- vydá potvrdenie o územnom prečíslovaní pre podnikateľov  pre vykonanie bez-
platnej zmeny zápisu v obchodnom registri  (bez poplatku)

Kde vybavím zmenu – na Mestskom úrade v Kráľovskom Chlmci, na II. poschodí, 
kancelária číslo 14 v úradných hodinách.

Čo však v prípade, že tabuľku na dome nemáte? 
V Kráľovskom Chlmci môžeme vidieť najmä na budovách, ktoré prešli rekonštruk-
ciou fasády. Robotníci ich pred rekonštrukciou odmontovali a už nevrátili späť, 
možno i stratili. V prípade, že budova nie je označená v zmysle zákona o obecnom 
zriadení, právnická alebo fyzická sa dopúšťa správneho deliktu. Za tento delikt 
môže obec uložiť pokutu do výšky 6 638 eur. 

Miért van szükség a házak 
számozásának módosítására?
A közeljövőben Királyhelmec lakosságának szembesülnie kell a helyrajzi és a 
házszámokkal kapcsolatos néhány változással, illetve az ezzel kapcsolatos továb-
bi teendőkkel. Erre azért van szükség, mert érvénybe lépett az új címjegyzékről 
szóló törvény. A lakóhely-címjegyzék legfőbb szerepe az, hogy az egyes épü-
letek egyértelműen beazonosíthatóak legyenek. Képzeljünk el egy olyan szitu-
ációt, amikor valakinek a tűzoltók, a mentők, vagy más szervek segítségére van 
szüksége, ám a segítség épp az épületszámozásának vagy a házszámozásnak a 
pontatlansága miatt nem jut el a rászorulókhoz. 
A helyrajzi számok egyediek – a városban minden egyes házat ilyen számmal 
jelölünk. A házszámok az egyes utcákban lévő házak sorszámát jelölik, minden 
egyes utcában az egyestől kezdődik a számozás.  
Városunkban, sajnos, volt olyan helyrajzi szám, amely a múltban két vagy akár 
négy különböző épülethez is hozzárendeltek. Ez persze komoly gondot jelentett 
az ingatlan-nyilvántartásba, illetve a lakhely címjegyzékbe vételekor. Ilyen prob-
lémával nemcsak Királyhelmecen, de Szlovákia számos településén találkozha-
tunk, így a mostani változtatásokat ezekben a városokban és falvakban is végre 
kell majd hajtani. 

Mit biztosít Önnek a városvezetés a változtatások elvégzéséhez? 
- Kiadja a helyrajzi szám változáshoz és a házszám hozzárendeléshez szükséges 
hivatalos iratot, 
- az ingatlan tulajdonosának kérésére – térítésmentesen – bebiztosítja a helyrajzi 
szám-, illetve a házszámtáblát, 
- ugyancsak térítésmentesen továbbítja az ingatlan-nyilvántartási változtatás be-
jegyzési javaslat megnevezésű beadványt a Tőketerebesi Járási Hivatal ingatlan-
nyilvántartási osztálya királyhelmeci kirendeltségére, mely a változást rávezeti a 
tulajdoni lapra, 
- ingyenes igazolást ad ki az állandó lakóhely címének változásáról az új személyi 
igazolvány beszerzéséhez, 
- igazolást ad ki a vállalkozók részére a területi átszámozásról, a kereskedelmi 
jegyzékbe történő térítésmentes változásbejegyzéséhez.  

Az ügyintézés helye – Királyhelmeci Városi Hivatalban, a fogadóórák ideje alatt, a 
II. emeleten, a 14. számú irodában. 

Mi történik akkor, ha nincs házszámtábla az ingatlanán? 
Ezzel leginkább olyan házaknál szembesülünk, amelyeken korábban homlokzat-
felújítást végeztek. Sok esetben a munkák ideje alatt ideiglenesen eltávolították a 
régebbi táblákat, ám ezek később nem kerültek vissza az eredeti helyükre. Abban 
az esetben, ha az épület jelölése nincs összhangban a községi önkormányzatok-
ról szóló törvény által előírt követelményekkel, az azokat birtokló jogi-, vagy 
természetes személyekkel szemben közigazgatási kihágást vétsége miatt eljárás 
indítható. Ennek büntetési tétele akár 6 638 euró is lehet. 

Znovu súťažíme o najkrajšiu záhradu 
mestské zastupiteľstvo v Kráľovskom Chlmci opätovne vyhlasuje súťaž o najkrajšiu 
záhradu mesta, v rámci ktorej sa hľadá a neskôr aj vyhodnotí najkrajší dom, záh-
rada, dvor, balkón. Fotografie vašich záhrad, dvorov alebo balkónov pošlite do 31. 
augusta na adresu Mestského úradu v Kráľovskom Chlmci, prípadne ich môžete 
odovzdať osobne na jeho sekretariáte. Kvôli spätnej väzbe žiadame uviesť presnú 
adresu a telefónne číslo. Odovzdané fotografie bude hodnotiť odborná porota a fo-
tografie troch víťazných záhrad budú uverejnené aj v mestských novinách. Výsledky 
súťaže budú vyhlásené na tohtoročnom Medzibodrožskom Kultúrnom Festivale a 
víťaz bude odmenený.

Újra indul a Legszebb kert versenye
Királyhelmec Önkormányzata ismét meghirdeti a város legszebb kertjének verse-
nyét, melynek keretében keresik és értékelik a város szépségéhez hozzájáruló ker-
teket, házakat, erkélyeket.  Ezúttal is augusztus 31-ig várjuk az udvaron, kertben, 
erkélyen, bérházak előtti kertekről készült fotókat. Ezeket a Királyhelmeci Városi 
Hivatal címére küldjék postán, vagy a titkárságon adják le személyesen. Mindkét 
esetben kérjük, tüntessék fel pontos címüket és telefonszámukat, hogy később elér-
hessük a beküldőt. A hozzánk eljuttatott fotók alapján szakértő zsűri választja ki a 
3 legszebb kertet, amelyeket lapunkban is bemutatunk majd. Az eredményt az idei 
Bodrogközi Kulturális Fesztivál keretében ismertetik, a nyertes jutalomban részesül.
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„A sport meghatározza az életemet”
Tóth Sándor főellenőrként dolgozik a városi hivatalban, ugyanakkor 25 éve futbal-
lozik; jelenleg is a helyi felnőtt csapat hálóőre.  

hirdetésinterjú

Az 1933-ban a németországi Regens-
burgban családi vállalatként alapított 
Wolf Cégcsoport alumínium öntvény-
termékeket gyárt. Termékportfóliójába 
tartoznak az autóipar és az elektronikai 
ipar mellett a mezőgazdasági munkagé-
pek, a haszongépjárművek, a gépgyár-
tás és a szerkezeti alkatrészek is. A cég-
csoport legnagyobb telephelye Magyar-
országon, Sátoraljaújhelyben található, 
valamint további gyárakat működtet 
Németországban és Kínában is.
A sátoraljaújhelyi telephely jelenleg kö-
zel 1600 dolgozót foglalkoztat. Pintér 
Lászlót, a Prec-Cast ügyvezetőjét kér-
deztük a vállalat és a cégcsoport múltjá-
val, jelenével és jövőjével kapcsolatban.

Az idén 30 éves évfordulóját ünnep-
lő sátoraljaújhelyi vállalat fejlődé-
sének melyek voltak a legfontosabb 
mérföldkövei? 
Az első vállalatot a tulajdonos nagypa-
pája alapította 1933-ban Németország-
ban „Elektro Wolf” néven. Az öntészeti 
tevékenység 1947-ben került be a cég 
portfóliójában először cink ötvözetekből, 

majd 1977-ban alumínium ötvözetekből. 
A magyar Prec-Cast Kft gyár 1989-ban 
létesült először vegyes tulajdonú válla-
latként, mely 4 év múlva már 100%-ban 
a család tulajdonába került. Az elmúlt 
30 évben a cég folyamatosan bővítette 
termékportfólióját, ehhez pedig gyártási 
kapacitását, technológiai felszereltségét 
és dolgozói létszámát is. Jelenleg már 
XXI. századnak megfelelő technológia 
felszereltséggel rendelkezik az öntöde 
robotjaival és a megmunkáló üzem au-
tomata CNC berendezéseivel, és a jövő 
kihívásainak megfelelve már elektromos 
autókba is gyártunk alkatrészeket. Erre a 
fejlődésre rendkívül büszkék vagyunk.

A Prec Cast termékeit a magas minő-
ség jellemzi, hiszen a Sátoraljaújhe-
lyen gyártott alumínium öntvények 
komoly autóipari és gépipari vevők-
höz kerülnek. Melyekhez konkrétan?  
Vevőkörünk a termékpalettánknak 
megfelelően szintén széles, gyártunk 
alkatrészeket felső kategóriás autókat 
összeszerelő cégeknek, mint az Audi, a 
BMW, a Porsche, de szinte valamennyi 
autóba kerül alkatrészünk a Wabco cég-
nek gyártott hengerfejek, vagy a Knorr 
Bremse cégcsoportnak gyártott fékal-
katrészek által. Fontos komponenseket 
szállítunk a John Deere traktorokba is, 
de hosszasan sorolhatnám, hiszen az el-
múlt években több mint 800 féle külön-
böző alkatrészt gyártottunk.

A Prec Cast az 1 600 munkaválla-
lóval a régió egyik legjelentősebb 
munkáltatójának számít. Terveznek 
további létszámemelést?  
A vállalat az utolsó 5 évben majdnem 
megduplázta a létszámot a termékeink 
iránti megnövekedett vevői igényeknek 

A régió egyik legnagyobb munkáltatója 
Szlovákiából is várja leendő munkatársait

„Tízévesen a királyhelmeci serdü-
lő csapatban kezdtem el futballozni. 
Kezdetben mezőnyjátékos voltam, de 
nagyon hamar indíttatást éreztem arra, 
hogy kipróbáljam magam kapusként, 
és ezen a poszton azonnal megtaláltam 
a helyemet. Édesapám „fertőzött meg” 
a labdarúgás szeretetével, aki régebben 
szintén kapus volt, és védett a helyi fel-
nőtt csapatban is” – indította beszélge-
tésünket a 35 esztendős Tóth Sándor, 
amikor a kezdetekről kérdeztük. 

A közép- és főiskolai tanulmányai 
ideje alatt is futballozott?
Az alapiskola befejezése előtt részt 
vettem egy futballtáborban Sároskő-
szegen (Kysak), ahol az edzők – akik 
valószínűleg tehetségesnek tartottak 
– arra biztattak, hogy jelentkezzem az 
Eperjesi Gépészeti Ipari Szakközépis-
kolába, amelyben akkoriban futball-
osztály is működött. 
Ilyen osztály tanulójaként speciális óra-
rendem volt; a délelőtti tanórák között 

zájárult a neveltetésem is. A szüleim 
– bár nem voltak szigorúak – köteles-
ségtudónak neveltek. Már gyerekkor-
ban megtanítottak arra, milyen fontos, 
hogy tisztában legyek a határokkal, és 
azokon belül mozogjak. 
A felnőtt csapatban most Ön a leg-
idősebb játékos. Mikor és ki dönt 
arról, hogy egy játékosnak abba kell 
hagynia az aktív futballt?
Természetesen a játékos dönti el az 
alapján, hogy mennyire képes ellátni a 
feladatait, illetve hogy mennyire bírja 
az egészsége, a kondíciója a folyama-
tos terhelést. Bár nem vagyunk profi 
sportolók, a csapatban való rendszeres 
munka ugyanúgy megkívánja a felké-
szülést, a kondíció megtartását. 
Néha előfordul, hogy a fáradtság miatt 
kihagyok egy-egy edzést, de egyelőre 
nem változtatok. Az pedig, hogy egész-
ségesen élek, teljesen természetes szá-
momra, és ez nagyban a sport hatása is, 
hiszen gyerekkorom óta a futball hatá-
rozza meg az életemet. Az edzőnk sze-
rint „van még bennem pár év”, és sze-
retnék is még játszani, ugyanakkor már 
gondolok a jövőmre is. A párom teljes 
mértékben támogat – ami nem csoda, 
hiszen női futballbíróként közel áll hoz-
zá a sport –, ám ahogy telik az idő, egyre 
többet gondolunk a családalapításra. 

A királyhelmeci felnőtt csapat több 
év után idén újra feljutott a megyei 
4. ligába. Hogyan élik ezt meg a já-
tékosok?
Tavaly csupán néhány pont választott 
el minket attól, hogy eljussunk erre a 
szintre, így természetesen nagy öröm 
számunkra, hogy idén ez sikerült. A si-
ker jót tesz a csapatszellemnek, s talán 
segíthet abban is, hogy még erősebb le-
gyen az összetartás a szurkolók és a já-
tékosok között, s ezáltal remélhetőleg 
még magasabb célokat érjünk el. Azt 
gondolom, hogy a csapat jelenlegi he-
lyezése már méltó Királyhelmec hírne-
véhez, de fontosnak tartom megjegyez-
ni, hogy nemcsak a mi munkánknak 
köszönhető ez a siker. A sportegyesület 
és a város vezetése is megtett mindent 
a feljutás érdekében. Július végén tehát 
már a megyei 4. osztályban indul szá-
munkra az őszi szezon. Bízom benne, 
hogy itt is helytállunk, és hogy a kö-
zeljövőben számos jó eredményt érünk 
majd el, melyekre nemcsak mi, sporto-
lók, de az egész város büszke lehet. 

Mátyás Hudák Katalin

köszönhetően. A vállalat gyorsan fejlő-
dött, most a fókuszt azonban a stabilitás-
ra helyezzük. Fontos, hogy vevőink igé-
nyeit magasan képzett munkatársainkkal 
elégítsük ki, ezért a jelenlegi létszám 
optimális feltöltésére és dolgozóink fo-
lyamatos képzésére törekszünk. A régi-
óból egyre több szlovák munkatársunk 
van (161 fő), akikkel nagyon elégedettek 
vagyunk, lojális, jó értékrenddel rendel-
kező, kiváló munkatársak, akik nyitottak 
a fejlődésre, van közöttük olyan, aki mű-
vezetői, osztályvezetői, vagy szegmens-
vezetői pozíciót tölt be. Vannak olyan 
fiatalok is, akik a középiskolából kike-
rülve a Prec Castnál kezdtek el dolgozni 
és mai napig nálunk vannak. Nagyon jó 
az együttműködés a szlovák munkaügyi 
központokkal és a szakképző intézmé-
nyekkel, már több alkalommal tartottunk 
vállalati bemutatkozást az érdeklődők, 
valamint az iskolákban a végzős diákok 
és a munkaügyi kp-ban regisztrált mun-
kanélküliek számára. Jó hír, hogy május-
tól Nagykaposról és Királyhelmecről is 
járnak ingyenes vállalati buszok. 

Milyen munkakörök betöltésére ke-
resnek munkatársakat? 
Mind a termelésbe, mind az irodai te-
rületekre szívesen látunk Szlovákiából 
érkező munkatársakat, a magyar nyelv-
tudás azonban elengedhetetlen mind-
egyik feladat ellátásához. Az aktuális 
nyitott pozíciók listáját a honlapunkon 
a www.rdw-wolf.de oldalon és az új-
ságokban tesszük közzé. A szlovákiai 
toborzással egy ott élő kolléganőnk, 
Pappné Trója Natália foglalkozik, aki a 
0917 429 621-es telefonszámon szíve-
sen válaszol az érdeklődők kérdéseire. 

Ekkora létszámnál hogyan sikerül 
motiválni munkatársaikat?
A vállalat versenyképes bérekkel, 
alapbéren felüli pótlékokkal és bónu-
szokkal honorálja munkatársait. A te-
hetséges szakembereknek fejlődési le-
hetőséget és külföldi tanulmányutakat 
kínálunk. Ezen felül igyekszünk vál-

lalati rendezvényekkel kedveskedni a 
munkavállalóinknak pl. Családi nap, 
Karácsonyi ünnepség stb. 

Melyek a vállalat jövőbeni tervei? 
Ahogyan azt az elmúlt 30 évben tet-
tük, az elkövetkező években is gyor-
san kell reagálnunk az új technológia 
kihívásokra, valamint napjaink, a 4. 
ipari forradalomnak tartott digitalizá-
ciós folyamataira. Csak hogy egy pél-
dát említsek: érkeznek az elektromos 
és önvezető autók, az ezekhez gyártott 
termékek előállításához szakmailag 
felkészült és motivált munkatársakra 
van szükség. Természetesen várjuk a 
legifjabb, a munka világába lépő gene-
ráció érkezését is a Prec Cast Kft-hez.

Tóth Sándor

futballedzés is szerepelt. Tanítás után az 
FC Tatran Prešov ifi csapatának edzése-
ire jártam, ahová nem sokkal a középis-
kola elkezdése után igazoltam át.
A középiskolai évek alatt neves edzők-
től szerezhettem meg a tudást, amelyet 
máig kamatoztatok a sport terén. Há-
rom évvel később, 18 évesen vissza-
tértem a királyhelmeci csapathoz, és 
másfél év kivételével (amíg a csicseri 
csapat kapusa voltam) azóta is a helyi 
felnőtt csapat hálóját őrzöm. 

Nagyobb teher van a hálóőr vállán, 
mint a többi játékosén?
A kapusnak a meccs végéig résen kell 
lennie. Ha nagyon hosszú ideig nem jön 
a labda, akkor is fenn kell tartani a kon-
centráltságot, s ha élesedik a helyzet, azt 
uralni kell. Közben nem árt motiválni a 
többieket, irányítani őket, de legalább 
ilyen fontos, hogy az ellenfél támadá-
sait sikeresen hárítsam. Nem érzem te-
hernek mindezt, hiszen egyebek mellett 
ez is a kapus teendői közé tartozik, és 
hozzászoktam az évek során, ráadásul 
remek érzést nyújt, ha a feladataimat jól 
teljesítem. Mai napig szeretek védeni, 
ez az érzés nem kopott az évek során – 
annak ellenére, hogy mindig főleg azé a 
dicsőség, aki a gólt szerzi…  

Kilenc éve a városi hivatal főellen-
őreként dolgozik. Ez a munkakör 
pontosságot, precizitást kíván meg. 
Ön szerint előnyére vált, hogy gye-
rekkora óta felelősségteljes posztot 
tölt be a pályán is?
Természetesen mindez kihatott a jel-
lemfejlődésemre, és ennek hasznát 
veszem a munkám során, de a szemé-
lyiségem kialakulásához nagyban hoz-
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helmeczy mihály AlApiskolA – iX. A

királyhelmeci szAkközépiskolA – iV. A

záklAdná školA, l. kossuthA – iX. A

az idei tanév ballagói

helmeczy mihály AlApiskolA – iX. B

záklAdná školA, l. kossuthA – iX. B

záklAdná školA, 
l. kossuthA – iX. c 

királyhelmeci műVészeti AlApiskolA

Balogh Barnabáš, Blanár Máté, Galgán Roland, Hornyák Máté, Kovács Nándor, Makai 
Ákos, Mészáros Richard, Nagy Matúš, Petrová Aneta, Sajková Izabela, Szabová 
Réka, Šimková Patrícia, Tajty Gergő, Župčán Barbara. Triedna učiteľka: Ing. Judita 
Diószeghyová

Boris Belekanič, Edina Bodzásová, Sofia Bukóová, Balázs Cicu, Krisztián Docs, Enriko 
Dohányos, Beáta Furiková, Marek Juhász, Médea Juhászová, Marek Kekeš, Alex Koči, 
Erika Korfantová, Anikó Körmöndiová, Adam Kovácsl, Evelin Kovácsová, Attila Lőrincz, 
Silvia Lőrinczová, Annabela Pekariková, Dávid Pitóczky, Simona Sándorová, Sandra 
Tóthová, Róbert Várady, Kincső Varga
Triedna učiteľka: PhDr. Andrea Pankovics

királyhelmeci szAkközépiskolA – ii. nš

Benedek Feke, Jozef Demeter, Elizabeth Mészáros, Barbara Szabóová, Vivienne Tóth, 
Bernadett Mészárosová, Szabolcs Pitóczky, Szilvia Lukáčová, Boglárka Kašková, Edina 
Fazekasová, Kolett Pataky, Viktória Bacskaiová, Viktória Tomoriová, Jozef Király, Geri 
Gergely, Ádám Pandi, Helena Tulejová, Norbert Molnár, Bianka Gyüreová, Ábel Horbulák, 
Edina Tóthová, Gergely Geri, Gréta Pankuličová, Ivana Iwaniecová, Noémi Pállová, Sofia 
Petrovičová, Szabolcs Varga, Edina Horčinová, Silvia Pavlíková 

Balog Vojtech, Balogh Ákos, Balogh Bartolomej, Benkőová Orsolya, Bohács 
Norbert, Gačová Vanesa, Gornyitzki Peter, Horváth Nikolas, Horváthová Barbara, 
Horváthová Viktória, Jaščeg Attila, Kondáš Oliver, Korová Sára, Molnár Norbert, 
Oláhová Anastázia, Papp Norbert, Pongóová Enikő, Szűcs Christofer, Tomori Mário, 
Vojtko Dominik. Tr. uč.: Mgr. Renáta Balogh – Tárczy

Babiaková Martina, Bandor Norbert, Čižmadiová Veronika, Čunderlik Christofer, 
Eszenyiová Bianka, Eszenyiová Eszter, Gábor Erik, Galambos Olivér, Guláš Viktor, Híreš 
Marc, Kovač Marc, Palágyiová Veronika, Sládková Eszter, Szedlák Richard, Szilágyiová 
Lucia, Timko Erik, Tronka Dominik, Tronka Patrik.  Tr. uč.: Mgr. Júlia Marciová

Ádyová Bianka,  Drapák Dávid, Kállaiová 
Angela,  Pongová Daniela
Tr. uč.: Mgr. Judita Daková, 
asistent  uč.: Judita Oroszová

Pokol Lilla Júlia, Reško Klaudia, Tóth Balázs, Wéber László Botond, Petrik Stefánia, Pandi 
Ádám, Makkai Fanni, Körmöndi Ákos, Kaško Boglárka, Kása Krisztina, Juhász Antónia, 
Dargó Edina, Čopák János, Büti Rebeka, Bodzás Zsolt, Balog Emese

Ballók Barbara, Barta Péter, Cicu Éva, Fetyko Norbert, Garan Melánia, Horváth Erik, 
Katrinčák József, Nagy Tamás, Rapcsák Amália, Répási Roland, Repka Alexander, 
Semján Sarolta, Sico Ferdinánd, Šivák Anikó, Tippán Szabina

Bryan Ádi, Leonard Ádi, Kitty Ádiová, 
Kornélia Andréová, Imrich Hami, Réka 
Ladičová, Oliver Oláh, Vivien Soltészová. 
Óvónő – Mária Juhászová

királyhelmeci óVodA
– Fejszés
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TOHTOROČNÍ ABSOLVENTI
királyhelmeci Gimnázium – 4. A

Bacskai Gergő, Bacskai Boglárka, Bodzás Tamás, Filep Gabriella, Főző Tamás, Fülöp 
Eszter, Hajdu Klaudia, Illés Anita, Juhász Tamás, Kendi Diana, Kresťanko Bettina, 
Leczo Eszter, Lépes Krisztián, Molnár Ádám, Molnár Bianka, Paluba Szimona, Szabó 
Annamária

Štefánia Bálintová, Viktória Demková, Alexandra Duplinská, Simona Gécziová, Viktória 
Hornyáková, Ján Jakab, Viktória Kašková, Áron Köblös, Dániel Makkai, Dávid Mátyás, 
Vivien Réhová, Nikoletta Toroniová, Szabolcs Varga, Patrik Vojtko

Dávid Bešeni, Laura Binová, Kevin Bodnár, Peter Čurma, Iveta Hamiová, Barbara 
Korcsmárosová, Estera Lázárová, Adam Liszkai, Lejla Pásztorová,  Nikoleta Szűcsová, 
Krištof Šipoš

Ádám Alexandra, Bencsik Jennifer, Bodnár Boglárka, Bűti Barnabás, Csonka Balázs, 
Dobos Olivér, Gyepes Erik, Hack Orsolya, Haraszti Norbert, Jáger Antónia, Koncz Tibor, 
Lakatos Judit, Látrán Bertalan, Lint Nicolas, Marczy Vanesa, Nagy Máté, Nagy Roland, 
Nemes Nóra,  Németh Dániel, Poľák Miklós, Pollák Flóra, Proščák Máté, Rácz József, 
Rácz László, Riczo Gábor, Szatmári Cintia, Tóbiás Zsófia, Vencel Ákos

királyhelmeci Gimnázium – oktáva d

királyhelmeci Gimnázium – 4. c

királyhelmeci Gimnázium – oktáva B

5-6 évesek: Miriam Bagosová, Noel Balogh, Samuel Battyányi, Štefánia Cicuová, Laura 
Czompolyová, Armin Dako, Benett Dorkó, Bruno Eštefán, Liza Fedorová, Oliver Fekete, 
Sebastián Forgács, Lilien Gerenyi, Kristóf Halász, Oliver Makó, Emma Pető, Theo Popália, 
Vivien Šaffová, Leonard Tamáš, Noel Tóth, Eliza Zelenáková. Učiteľky – Anna Bajuszová, 
Mgr. Enikő Bodáková
Vegyes korosztály: Dávid Bányácsky, Emília Kopásková
Učiteľky – Gabriella Fedor, Mgr. Katarína Kiss

királyhelmeci óVodA – Fábry utcai tagóvoda, magyar osztály

Vegyes korosztály: Alexander Drapák, Botond Görgei, Benjamín Hornyák, Laura 
Horváth, Levente Perhács, Damián Rigó, Florián Rigó, Regina Szabó, Dominik Togyer. 
Óvónők – Ibolya Bodnár, Mgr. Diana Daková

5-6 évesek: Laura Bajuszová, Máté Balog, Oliver Cicu, Nikolas Demeter, Eva Demeterová, 
Florencia Ficzuová, Szabolcs Galgán, Michaela Hronská, Loretta Juhászová, Letícia 
Silvia Kovács, Tomáš Lakatoš, Peter Puškáš, Sarah Szakszonová, Krisztián Tamáš, 
Sebastián Tippan, Nicolas Tóth, Kinga Vargová. Pedagógusok: Monika Juhász, Valéria 
Tóthová
Vegyes korosztály: Nella Demeterová, Attila Lakatoš, Mário Riccardo Lakatoš, Kristián 
Nagy, István Tóth, Viktória Váradiová
Pedagógusok: Katarína Kanóczová, Monika Pásztorová

királyhelmeci óVodA – Kossuth utcai óvoda, szlovák osztály

királyhelmeci óVodA – Fábry utcai tagóvoda, szlovák osztály

Vegyes korosztály: Róbert Balog, Dominik Fekete, Mark Gerda, Ján Horváth, Lilla La-
katosová, Nora Sabrina Lakatosová, Martin Lakatoš, Rafael Lukáč, Kende Stefán, Viktor 
Veríssimo. Óvónők – Bc. Silvia Illésová, Eva Pálová, Bc. Sabina Tóthová

királyhelmeci óVodA – Kossuth utcai óvoda, magyar osztály
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oktatási intézményeink

záklAdná školA, l. kossuthA 

helmeczy mihály AlApiskolA

Medzinárodný deň detí
3. júna 2019, v pondelok, sa školský dvor premenila na zábavno – športovú arénu. 
Oslavovali sme MDD. Žiaci rozdelení do družstiev plnili rôzne úlohy, ktoré boli 

Deň matiek
V máji sme si slávnostným programom pripomenuli Deň matiek. Žiaci I.stupňa pod 
vedením triednych učiteliek pozdravili svoje mamy či staré mamy galaprogramom 
„Srdiečko pre teba“. Za úžasné vystúpenia zožali všetky deti dlhotrvajúci potlesk.

Emma Semivanová, žiačka 3.A 

Deň otvorených dverí
Už veľa rokov otvára naša škola (jeden deň v máji),svoje brány pre verejnosť. Ani 

v tomto školskom roku sme tradíciu nepo-
rušili. Navštívili nás rodičia, starí rodičia, 
ale aj naši budúci spolužiaci – budúci pr-
váci. Všetci mali možnosť nahliadnuť do 
„zákulisia našej školy“, navštíviť a pozo-
rovať priebeh vyučovacích hodín podľa 
vlastného výberu, či podieľať sa na špor-
tových aktivitách, ktoré pripravili učiteľky 
prvých ročníkov. Na chodbách si každý 

návštevník mohol pozrieť výstavu prác našich žiakov. Bol to veľmi príjemný a zau-
jímavý deň a už dnes sa tešíme na jeho budúcoročné pokračovanie. 

Marta Čarnakovičová

časovo limitované. Niektorých žiakov tieto úlohy riadne vyčerpali, preto všetkým 
veľmi dobre padol pozdrav od našich – pečené buchty, ktoré boli zároveň sladkou 
bodkou za školskými oslavmi.

Franciska Dakoš, 4.B

Gyereknap a család jegyében
Május 31-én gyermeknappal összekötött családi napot tartottunk. A délelőtti prog-
ramokat Olajos Csaba és Tóth Levente bemutatója nyitotta, akik kazah sasok te-
nyésztésével és idomításával foglalkoznak. A gyerekek rövid előadást hallottak 
tőlük a sasok viselkedéséről, az idomításukról, majd azt is megtekinthették, hogyan 
vadásznak ezek a hatalmas madarak. A gyerekek versenyekben való részvétellel, 
közös játékokkal és fagyizással töltötték a délelőtt további részét.

Délután a szülők is csatlakoztak hozzánk. A gyerekek tréfás drámajátékokat játsz-
hattak. Sok érdeklődőt vonzott az Activity játék és a Bezár a bazár elnevezésű 
gameshow, de a legnépszerűbb ezúttal is a Szabadulószoba volt. Mindeközben a 
szülők és a tanárok gulyásfőző versenye zajlott, az elkészült ételeket a családi nap 
résztvevői bíráltak el a nap végén. A sütiversenyre sós süteményekkel, pogácsákkal 
lehetett benevezni. A gulyásfőző versenyt végül a tanári csapat nyerte, a legfino-
mabb sós sütit pedig Görgey Vivien, III. B osztályos tanulónk anyukája sütötte.

Magyar Nyelvért díjat kapott Kása Krisztina
Királyhelmec testvérvárosa, Ferencváros, június 3-án hetedik alkalommal rendezte 
meg a Nemzeti Összetartozás Napját, melyre határon túli testvérvárosait is meghív-

ta. A megemlékezésen ünnepélyes keretek 
között adták át a 2019. évi Magyar Nyel-
vért díjakat. A Hajdók Géza emlékdíjat 
Kása Krisztina, a Helmeczy Mihály Alap-
iskola IX. B osztályos tanulója vehette át. 
Kása Krisztina iskolánk 9. osztályos ta-
nulója. Alapiskolai tanulmányait Buzitán 
kezdte, majd miután családja Nagygéresbe 
költözött, intézményünkben tanult tovább. 
Mindvégig kitüntetett tanuló volt, osztálya 
legaktívabb tanulóinak egyike. Rendsze-
resen készül a tanítási órákra, a rá bízott 
feladatokat maradéktalanul teljesíti. Mivel 
őszinte, nyíltszívű, megbízható és segítő-
kész, közkedvelt mind tanárai, mind diák-
társai körében.
A Szép Magyar Beszéd versenyen idén 
a kerületi fordulóig jutott el. Minden évben 
indul a Tompa Mihály Szavalóversenyen 
– több fordulón túljutva itt is rendszeresen 

a kerületi döntők versenyzője. Csengő hangját gyakran hallhatjuk az iskolai kórus 
fellépésein (pl. a szüreti felvonuláson, a bodrogközi idősek otthonaiban, vagy a 
templomi fellépéseken). A helyi művészeti alapiskola rajzóráin több éven át csi-
szolgatta rajztehetségét. Ügyes kezét dicsérik a tanítói számára készített üdvözlő-
lapok, valamint a református nyári táborokban készített képzőművészeti alkotások.

Köblös Léna díjazott lett az V. Felvidéki 
Tehetségnapon
A Szlovákiai Magyar Pedagógusok Szövetsége május 25-én Komáromban rendez-
te meg az V. Felvidéki Tehetségnapot. A pályázatra a hazai magyar tanítási nyelvű 

oktatási intézmények a legtehetségesebb, 
kiemelkedő országos és nemzetközi ered-
ményeket elérő tanulóikat nevezhették be. 
A beérkezett pályázatok elbírálása után 115 
egyéni jelöltből 85-öt javasolt az értékelő-
bizottság jutalmazásra.
Iskolánk Köblös Léna, II.B osztályos ta-
nulót nevezte be a megmérettetésre „elő-
adóművészet” kategóriában. Legnagyobb 
örömünkre a jelölést elfogadták, és Léna 
felkészítő pedagógusával, Illés Irénnel 
meghívást kapott a jeles eseményre. 
Köblös Léna a 2018-as Tompa Mihály 

Vers- és Prózamondó Verseny országos döntőjébe jutva aranysávos minősítést és 2. 
helyezést ért el prózamondásban, akkor még kiselsősként. Léna nem csak a tavalyi 
tanévben teljesített jól, hiszen az idei vers- és prózamondó versenyen is bejutott a 
kerületi döntőbe, ahol ezüstsávos minősítést szerzett.

KIP on Learning – ünnepélyes zárókonferencia
Iskolánk a 2017/2018-as tanévben egy határon átnyúló projekt keretén belül új, ha-
tékonyabb oktatási módszert vezetett be, a Komplex Instrukciós Program-ot (KIP). 
2019. augusztus 31-én az oktatók képzése és két évig tartó tutoriálása a végéhez ér. 
Ez alkalomból június 17-én a Helmeczy Mihály Alapiskolában ünnepélyes záró-
konferenciát szerveztek, melyen a projektben résztvevő iskolák képviselői, valamint 
meghívott vendégek voltak jelen. Szabó Ferdinánd, a Helmeczy Mihály Alapiskola 
igazgatója ismertette a konferencia programját, majd Balog Csaba hivatalvezető üd-
vözölte a résztvevőket. A KIP on Learning elnevezésű pályázat partnereinek beszá-
molójában Szabó Ferdinánd, a Helmeczy Mihály Alapiskola igazgatója, Deme Lász-
ló, az ógyallai Feszty Árpád Alapiskola és Óvoda igazgatója, Kiss Mária, a komáromi 
Feszty Árpád Általános iskola igazgatónője, Pink Edit, a Digitális Esélyegyenlőség 
Alapítvány munkatársa, s végül Bara Zoltán projektmanager, az észak-komáromi Ro-
tary Club elnöke számoltak be a projekttel kapcsolatos tapasztalataikról. 
A projekt nemcsak a csoportoktatáson alapuló tanítási órákkal hozott „friss vért” 
iskolánk életébe. A kétéves időszak alatt közös műhelymunkák – workshopok, köl-
csönös óralátogatások valósultak meg, valamint családi napokat, műveltségi vetél-
kedőket is szerveztünk. A módszer rugalmasabb alkalmazása céljából kiépült egy 
közös tananyag-adatbázis is, ami jelentősen megkönnyítette a tanítási órákra való, 
nem kevés munkával járó felkészülést.
A projekt ezen részének lezárultával természetesen a módszer alkalmazása nem, 
csupán a KIP-képző mentorok támogató tevékenysége fejeződik be. Hosszú távú 
célunk, hogy intézményünk e módszert alkalmazó központi iskolává nője ki magát, 
s a környező iskolákkal is megismertesse ennek hatékonyságát.
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oktatási intézményeink
királyhelmeci Gimnázium

királyhelmeci szAkközépiskolA

királyhelmeci speciális AlApiskolA

királyhelmeci óVodA

királyhelmeci műVészeti AlApiskolA

Gimnazisták sikere Komáromban
Idén 12. alkalommal rendezték meg Komáromban a Kaszás Attila Versmondó Feszti-
vált, melyen ezúttal három diáktársammal vettem részt. A megmérettetés a fiatalon el-
hunyt Jászai Mari-díjas színművésznek állított emléket, aki alapiskolai és gimnáziumi 

tanulmányait Komáromban folytatta. A versenyen minden résztvevő két verset adott 
elő. A döntőben a legjobbaknak ítélt versenyzők léptek ismét társaik és a zsűri elé.
A versmondó fesztivál célja a kárpát-medencei kiemelkedően tehetséges, fiatal 
versmondók felfedezése, illetve a versek diákokkal történő megszerettetése. Szá-
munkra is nagy élmény volt, hogy mindennek részesei lehettünk. 
Eredmények: Blanár Panna – ezüst, Laczkó Tamara – ezüst, Janáček Alexandra – 
ezüst, Hajdók Fruzsina – arany és különdíj (utóbbit Gőgh Mihály, Kaszás Attila 
gimnáziumi évfolyamtársa adta át Fruzsinának).
Köszönjük a segítséget felkészítő tanárunknak, Pecsők Mariannának.

Janáček Alexandra, 3.C osztályos tanuló

Mielőtt idén utoljára kicsengettek…
Elérkezett az idei tanév utolsó napja, amikor ismét elbúcsúztunk a diákoktól – leg-
többjüket ősszel újra látjuk, ám néhányan már nem térnek vissza hozzánk. Ünne-
pélyes ballagás alkalmával engedtük tovább végzős tanulóinkat és bízunk benne, 
hogy az itt megszerzett tudást kamatoztatni tudják az előttük álló úton.  
Örömmel nyugtázzuk, hogy idén is számos tartalmas, érdekes, nevelő hatású prog-
ramba kapcsolódhattak be tanulóink. Májusban az édesanyákat köszöntöttük, dal-
lal, verssel, tánccal. A gyermekek ragyogó arccal, izgatottan készültek a műsoruk-
kal, hogy kifejezhessék szívük háláját és szeretetét. 

A család világnapja alkalmából Jackó Anikó tanító néni értékes előadást szervezett. 
Iskolánkba látogatott Nt. Böszörményi Tamás nagykövesdi lelkipásztor, aki tartal-
mas előadásában a család meghatározó szerepéről, és az ember életében betöltött 
helyéről beszélt. A téma megértésében vidám játékok segítettek, melyek fontos ta-
nulsággal is szolgáltak.
Idén májusban is megszerveztük az UNICEF égisze alatt a Kék gomb hete elneve-
zésű gyűjtést, melynek célja, hogy anyagi támogatást nyújtson nehéz helyzetben 
élő gyermekeknek. Idén az Ukrajna háborús övezeteiben élő gyermekekhez került 
a támogatás. Május 24-én iskolánk tanulói részt vettek a Leleszi Alapiskolában 
megrendezett A fiatal roma tehetségek fesztiválján, ahol autentikus énekekkel és 
modern tánccal léptek fel. Május utolsó hetében a Varázskerék színjátszó csoport a 
44. Duna Menti Tavasz báb- és színjátszó fesztiválján a Doja, a cigánytündér című 
cigánymesét mutatta be. Diákjaink előadásukkal elnyerték az aranysávos minősí-
tést, a gyerekzsűri díját, valamint a zsűri különdíját a kulturális értékközvetítésért. 
A gyerekek méltóképpen képviselték iskolánkat és Királyhelmec városát egyaránt. 
Június 3-án Gyereknapi játék és vidámság várta a diákjainkat, akik a nap során szá-
mos játékos versenyben vehettek részt. Az eseményről minden tanuló jutalommal 
tért haza. A nyár még előttünk áll, de már tervezzük, szervezzük az előttünk álló 
2019/2020-as tanév feladatait. Szeptembertől Készségfejlesztő iskolát indítunk, le-
hetőséget adva ezzel végzős diákjainknak a továbbtanulásra.
A királyhelmeci Speciális Alapiskola vezetősége, pedagógusai és diákjai nevében 
kívánok tartalmas, élményekben gazdag, felüdítő nyári szünetet!

Dakos Szilvia

Tizenegyedszer szerveztük meg a Bodrogközi Sportolimpiát
A Királyhelmeci Szakközépiskolában június 21-én rendezték meg a bodrogközi 
alapiskolák diákjainak sportolimpiáját, amely délelőtt, a csapatok bevonulásával 
indult. Az olimpiai lángot ünnepélyes keretek között gyújtották meg. Az olimpiai 
himnusz elhangzása és a versenyzők eskütétele után Pataky Károly, Királyhelmec 
polgármestere megnyitó beszédében a sport egészségmegőrző és önbizalom erősítő 
hatását hangsúlyozta.
Az egész napos versenyen a régió kilenc alapiskolájának tanulói mérték össze tudásu-
kat egyéni és csapatsportágakban. Az indulók között ott voltak a borsi, a szomotori, a 
bodrogszerdahelyi, a tiszacsernyői, a bolyi, valamint a királyhelmeci iskolák tanulói. 
A sportágak közül a legnagyobb érdeklődés a labdajátékok – a futball és a kosárlab-
da – iránt mutatkozott, de az atlétikai számokban is sokan rajthoz álltak. A tájfutó-
pályát ezúttal is a közeli Nagy-hegyen jelöltük ki. A tanulók műveltségi vetélkedőn 
adhattak számot tudásukról, ahol a jelenkori sportélet eseményeivel, illetve az ókori 
és az újkori olimpiai játékokkal kapcsolatos kérdésekre válaszoltak. A vetélkedőn 
a bolyi alapiskola végzett az első helyen. Mindegyik versenyszámban egyéni győz-
teseket és helyezetteket hirdettünk, az olimpiai versenyeken alkalmazott pontozás 
alapján pedig a nap végére az iskolák sorrendje is kialakult. A vándorserleget idén 
a királyhelmeci szlovák alapiskola nyerte.
A díjakat és érmeket a rendezvény díszvendégei, Miroslav Ľuberda olimpikon bir-
kózó, a Kassai Olimpiai Klub elnöke, illetve Kánássy Gyula egykori válogatott 
labdarúgó adták át a nyerteseknek.

Pankovics Andrea

Végzős növendékeink koncertje és kiállítása
Június 5-én ünnepélyes keretek között búcsúztattuk el iskolánk végzős növendé-
keit. A zenei tagozat diákjai az immár hagyománnyá vált vizsgakoncert kerete-
in belül mutatták be az évek alatt megszerzett tudásukat. Előadásukban szebbnél 
szebb zongora-, furulya- és gitárszerzemények csendültek fel, illetve különféle stí-

lusú énekek hangzottak el. A képzőművészeti 
tagozat végzőseinek kiállításával egybekötött 
ünnepélyes rendezvényen az iskola vezetői név 
szerint méltatták diákjaink munkáját, akik a 
bizonyítványon kívül egy oklevelet és a szülői 
munkaközösség ajándékát is átvehették.
A koncert után ünnepélyes estebédre került 
sor, ahol természetesen részt vettek a búcsú-
zó diákok is. Büszkeséggel töltenek el minket 

növendékeink sikerei, és külön öröm számunkra, ha a nálunk megszerzett tudá-
sukat további ismeretekkel gyarapítják közép- vagy főiskolai tanulmányaik során 
is. Köztük van Varga Szabolcs is, aki ősztől az Eperjesi Egyetem zene-matemati-
ka szakán folytatja tanulmányait.
Gratulálunk növendékeinknek a példás és kitartó munkáét, és további sok sikert 
kívánunk számukra!

Tavaszi események az óvodában
Eseménydús hónapok állnak mögöttünk. Áprilisban megszépültek a helyi óvodák 
udvarai. A gyerekek – tanáraik és szüleik segítségével – virágokat ültettek el a 
Kossuth és Fábry utcai, valamint a fejszési intézmények udvarán. A Kossuth utcai 
óvoda udvarán volt egy régi, használaton kívüli homokozó, amit együtt kis zöld-
ségeskertté alakítottunk át, ahol kertészkedni tanulhatnak a gyerekek, akik játszva 
sajátíthatják el, hogyan gondozzák az általuk elültetett növényeket.
Májusban anyák napi ünnepséget szerveztünk – minden csoport dalokkal, versekkel 
és táncos műsorral köszöntötte az ünnepségen résztvevő anyukákat, nagymamákat. 
Néhány nappal később Verissimo Viktor, Horváth Laura és Szabó Regina részt vet-
tek a Kassán szervezett szavalóversenyen, ahol szavalatukkal elvarázsolták a zsűrit. 
Óvodásaink az Erasmus + keretében apák napi rendezvényen vettek részt Nagymi-
hályban, ahol rengeteg élménnyel gazdagodtak. 
Május 28-án közlekedési tanpályává alakult a Kossuth utcai intézményünk udvara. 

A bemutatón a gyerekek megismerked-
hettek a közlekedési szabályokkal. Az 
esemény legizgalmasabb része a kinoló-
gusok bemutatója volt. Tanúi lehettünk, 
hogy a szakemberek hogyan oktatják és 
képezik ki a kutyákat.
Egy óvoda életében elmaradhatatlan a 
gyermeknap, melynek idén egy nagy-
szabású buborék-show volt a fénypont-
ja. A különleges élményt budapesti elő-
adók biztosították a gyerekek számára.

A Kossuth utcai óvoda udvarán június 14-én játékokkal és szórakozási lehetőségek-
kel teli sportnapot szerveztünk az apák napja alkalmából. Idén Sándor György lett a 
„szuper apuka” – ő és gyermekei szerezték ugyanis a legtöbb pontot a versenyeken. 
Az utóbbi hetekben megújult a Fábry utcai óvoda udvara, ahol négy homokozót újí-
tottunk fel. A fejlesztést egy sikeres projekt révén sikerült megvalósítani. Nemrégi-
ben reagáltunk a Tesco üzletlánc legújabb, ilyen témájú pályázati kiírására, bízunk 
benne, hogy ismét sikeresek leszünk. 
Óvodásaink júniusban részt vettek a Borsiban megszervezett „Évike beteg” elneve-
zésű, játékos egészségnevelésen, melynek célja, hogy beiktassa az elsősegélynyúj-
tás elsajátítását az óvoda oktató-nevelői folyamatába.

Pásztor Monika, igazgató
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Több nyertes pályázat révén 
valósítja meg programjait a 
Bodrogközi Pulyák néptáncegyüttes
A támogatásból a gyerekek egy nyári, „csapatépítő” táborban is részt vehetnek, 
ahol egyebek mellett első fellépésükre is készülnek
Több nyertes pályázat révén valósítja meg eltervezett programjait a Bodrogközi Pulyák 
néptánccsoport. Leczo Bernadett, a néptánccsoportot létrehozó és működtető szervezet 
- a Tempora Orientia – A Jövő Nemzedékek, Dél-Zemplén Kultúrájáért és Fejlődésé-
ért Polgári Társulás - elnöke lapunknak elmondta, az elmúlt hónapokban a Kisebbségi 
Kulturális Alap több felhívására reagálva négy pályázatot nyújtottak be, és ebből három 
sikeres lett. „Az idei táncházak megszervezésére benyújtott pályázatunkkal kétezer euró 
támogatást nyertünk, ebből az összegből márciusban és júniusban szerveztünk tánchá-
zat, valamint az elnyert támogatás további két rendezvény megrendezését teszi lehető-
vé. A heti próbákra és a műhelymunkákra további háromezer eurót sikerült nyernünk, 
valamint egy csapatépítő tábor megszervezésére is sikeresen pályáztunk. 
A júliusi táborra kétezer eurót kapott a polgári társulás. A gyerekek öt napot tölthet-
nek szüleikkel Pácinban, ahol oktatóik segítségével készülhetnek az első nyilvános 
szereplésükre, mely valószínűleg a Bodrogközi Kulturális Fesztiválon lesz. Az ok-
tatók fontosnak tartják, hogy a táncosok között barátságok szövődjenek, javuljon a 
csapatszellem, és persze a gyerekek szakmailag is fejlődjenek. A tábor mindehhez 
ideális helyszín lehet” – tájékoztatott Leczo Bernadett. 

közélet

Sikeres volt a júniusban megszervezett táncház

A néptánccsoport iránt egyébként továbbra is nagy az érdeklődés; nemcsak Ki-
rályhelmecről, de a környező falvakból is érkeznek folyamatosan gyerekek. Le-
czo Bernadett elmondta, a csoportot vezető Ádám Csilla és Ádám Norbert komoly 
szaktudással rendelkező néptáncosok, akik munkájukat elkötelezetten, következe-
tesen végzik. A gyerekeket nemcsak tanítják, de erélyesen, némi szigorral nevelik 
is a kemény, kitartó munkára, és ennek már most látszik az eredménye. A csoport 
tagjai szorgalmasan látogatják a próbákat és kitartóan tanulnak, de a fejlődéshez 
hónapokra, évekre van szükség. A cél ugyanis az, hogy a csoport idővel színvona-
las, nemzetközi versenyeken mérettessen meg. 
„A Bodrogközben az utóbbi években, évtizedekben nem működött egyetlen komo-
lyabb tánccsoport sem, így a Bodrogközi Pulyák gyerekcsoport hiánypótló szerve-
ződés, úgy vélem, ezzel is magyarázható a szülők és a gyerekek folyamatos érdek-
lődése. A cél ezúttal az, hogy ezek a gyerekek akár profivá is válhassanak, és hogy 
a csoport nevét jegyezzék nemcsak idehaza, hanem határon túl is.”

Malé bilancovanie mojej 
rozbehnutej kariéry riaditeľa

oktatási intézményeink

Školský rok 2018/2019 bol náročný. Okrem pedagogickej činnosti sme sa zamerali 
na modernizáciu prostredia, v ktorom žiaci a zamestnanci trávia mnoho času. 
Už dávno dosluhujúce okná v šatniach sme vymenili za moderné a úsporné. Použili 
sme na to vlastné finančné zdroje. (cca. 17.000 €)
V rámci bezpečnosti, nielen budovy, uskutočníme aj vynovenie bleskozvodov. 
Osvedčili sa nám kamery v šatniach, preto sme kamerový systém rozšírili. Mo-
mentálne pokrýva celý školský areál a taktiež parkoviská pred školou. Prínosom 
pre naše deti bude nepochybne plánované spojenie CVČ s našou školou. Veríme, 
že popoludňajšia činnosť, už aj tak bohatá, bude ešte prínosnejšia pre naše deti 
a obohatí momentálnu ponuku. 
V spolupráci s Mestom sa uskutočnila výmena okien a vchodového portálu aj v bu-
dove školskej jedálne. Vo vnútri budovy boli v rámci skultúrnenia prostredia  jedál-
ne a priľahlých miestností zrekonštruované schodištia a sociálne zariadenia. Pre-
tože žiaci budú od septembra dostávať obedy zdarma, rozšírili sme kapacitu našej 
jedálne o nové dôstojné priestory. Na všetky tieto práce vyčlenilo Mesto 38 000 €.
V najbližšom období plánujeme dokončiť uzatvorenie školského areálu oplotením 
po celom obvode, najmä však od ul. Kazinczyho. Je potrebné vyasfaltovať aj parko-
vacie plochy pred školou, vyrovnať a hlavne vyspádovať, aby dažďová voda mohla 
odtekať bez problémov. 
Akútna je téma obnovy a opravy elektroinštalácie na našej škole. Hodnota tejto 
rozsiahlej rekonštrukcie presiahne 80 000 €. Verím, že zástupcovia Mesta budú pri 
finančnom zabezpečení tejto rozsiahlej výmeny nápomocní. 
Pri všetkých problémoch, z ktorými sa boríme, sa veľmi tešíme na nových žiakov – 
prvákov, ktorí sa do našej školy zapísali. Je ich 63, čo je potešujúci prírastok. Teší 
nás takto prejavená dôvera rodičov, je to záväzok, ale aj svedectvo toho, že svoju 
prácu robíme so zanietením pre deti a že ju robíme dobre a kvalitne. 
Na záver mi dovoľte v mene vedenia školy sa poďakovať celému kolektívu za kus 
odvedenej vynikajúcej práce so želaním, aby ste dni nadchádzajúcej dovolenky 
prežili v kruhu svojich blízkych, zregenerovali duševné sily, načerpali optimizmu 
a energie a už teraz sa teším na spoluprácu v školskom roku 2019/2020.

PhDr. Róbert Berta, MBA
riaditeľ školy

Mi ebben vagyunk jók
Bizonyára nem a Helmeczy Mihály Alapiskola az egyetlen intézmény, ahol volt már 
szárnyalás és mélyrepülés is. Számunkra a 2016/2017-es tanév volt az, amikor az 
előző évekhez viszonyítva jóval kevesebb elsőst írattak be iskolánkba. Ilyen esetben 
a továbbvezető út két irányba vezet. Vagy magunkba roskadunk és nyalogatjuk a 
sebeinket, vagy megrázzuk magunkat, és úgy döntünk, hogy nem adjuk fel. Közös 
erővel újra szárnyalni szeretnénk. Igyekeztünk minden ötletet, lehetőséget, segítő 
kezet megragadni a siker érdekében. Első lépésként az óvodásokat és szüleiket szólí-
tottuk meg kissé másképp, mint eddig tettük. „Kukkants be hozzánk!” címmel prog-
ramsorozatot indítottunk számukra, amelyben szórakoztató programokat kínáltunk. 
Cserébe nem vártunk semmiféle elköteleződést, csupán bizalmat kértünk. Minden 
új dolog új kihívást is jelent egyben. Lesznek-e érdeklődő szülők és ovisok, és ha 
igen, érdekesnek találják-e a délutáni programokat? Úgy gondoljuk, sikerült. Azóta 
is töretlen a Kukkants be… programok népszerűsége. Ami a legbiztatóbb, hogy nem 
csak az óvodáskorú gyermekeket hozzák a szülők, de az éppen csak totyogókat is, 
akik így megismerik az iskolát, a tanító néniket, a környezetet, és remélhetőleg meg 
sem fordul majd a fejükben, hogy iskolásként ne ide akarjanak majd tartozni.
A 2017/2018-as tanévben jött a következő mentőöv és egyben óriási lehetőség is, 
hogy egy határon átnyúló projekt keretén belül új, hatékonyabb oktatási módszert 
vezethessünk be. A Komplex Instrukciós Program (KIP) olyan alternatív pedagó-
giai módszer, mely a különböző társadalmi helyzetű, különböző képességű és telje-
sítményű gyerekek hatékony együttnevelését tűzte ki célul.  A projekt segítségével 
a módszer két szlovákiai magyar iskolában, Királyhelmecen és Ógyallán, valamint 
a magyarországi Komáromban került bevezetésre.
A világszerte kiváló eredményeket hozó tanítási módszer lehetővé teszi a pedagó-
gusok számára a magas szintű csoportmunka szervezését olyan osztályokban, ahol a 
tanulók között nagy a tudás, és kifejezőkészségbeli különbség. A projekt nem csak 
az újszerű tanítási módszerrel nyitott új lehetőségeket. A kísérőrendezvények, mint a 
csapatépítő tréningek, workshopok – műhelymunkák, műveltségi vetélkedők, csalá-
di napok is vonzották az érdeklődőket. Családi napjaink a 2018/2019-es tanév végé-
re hatalmas népszerűségre tettek szert úgy a szülők, mint a gyerekek körében.
Iskolánk pedagógusai köszönetüket fejezik ki és hálásak Királyhelmec vezetőségé-
nek, amiért támogatta a „KIP on Learning” c. projekt megvalósítását és anyagilag 
is hozzájárult a pályázat kivitelezéséhez, hiszen nem csak előfinanszírozta, de az 
5%-os önrészt is biztosította.
2018. szeptember 27-én jelentős változás történt iskolánk elnevezését illetően. A 
királyhelmeci tanintézmények közül ugyanis elsőként nevesíthettük iskolánkat. 
Bár a nevet már 2018. szeptember 1-je óta használtuk, az ünnepélyes névadóval 
megvártuk Helmeczy Mihály születésnapját. A nevesítési ünnepség keretén belül 
felavattuk iskolánk új névtábláját, a jelenlévők megtekinthették a Helmeczy Mi-
hály által alkotott szavak falát, illetve Nagy „Enzoe” Zoltán festőművésznek kö-
szönhetően elkészült Helmeczy Mihály portréja. E jeles nap megvalósításában és 
szervezésében sok segítséget kaptunk Királyhelmec Város Önkormányzatától és a 
Tempora Orientia Polgári Társulástól.
Helmeczy Mihály nevéhez kapcsolható az a műveltségi vetélkedő is, amelyet im-
már 3. éve szervezünk bodrogközi, valamint a projektben velünk együttműködő 

alapiskolák részére. Nagy hangsúlyt fektetünk a hagyományápolásra is.  Néhány pe-
dagóguskolléga ősszel bekapcsolódott a Hagyományok Háza Hálózat – Szlovákia, 
a Comenius Pedagógiai Intézet és a Közös Tanügyi Hivatal társszervezésében „A 
néphagyományok beépítése az iskolai oktató – nevelő munkába” elnevezésű akkre-
ditált képzésbe, melyet sikeresen el is végeztek. Az idei tanév kis elsőseiből ügyes 
kis csoportot alakítottak, akik már számtalan eseményen bemutatkoztak. Először az 
iskola névadó ünnepségén, ezt követően a városi karácsonyi ünnepségen, a városi 
pedagógusnapon, és az ünnepélyes beiratkozáson léptek fel, óriási sikert aratva. Ezzel 
párhuzamosan a felső tagozat mellett megalakult a Helmeczy Színpadreccsentők nép-
tánccsoport Balázs Lilla Petőfi programos néptáncoktató bábáskodása mellett, Leczo 
Kornélia tanító néni és Vigh Katalin, a Szülői Szövetség elnökének támogatásával. 
A Tempora Orientia Polgári Társulás ebben a tanévben megalakította a Bodrogközi 
Pulyák néptánccsoportot, melynek szakmai vezetői Ádám Csilla és Ádám Norbert. A 
kis néptáncosok magját iskolánk diákjai alkotják, de a Bodrogköz több településéből 
is látogatják gyerekek. A csoport iskolánk falai között talált otthonra, s reméljük, jól 
érzik magukat nálunk.
Tanulóink, testvérvárosi kapcsolatainknak köszönhetően a tanév végén rendsze-
resen utaznak a Balaton melletti jutalomtáborokba. Ezt a lehetőséget azok a felső 
tagozatos tanulóink kapják, akik a tanév során versenyekbe bekapcsolódva, és je-
lentősebb eredményeket elérve öregbítették iskolánk hírnevét.
A sort még nagyon sokáig folytathatnám. Ám a legkézzelfoghatóbb bizonyítéka 
a rengeteg befektetett munka megtérülésének, hogy a következő tanévre 44 elsőst 
írattak iskolánkba. Lehet, hogy sokak számára ez a szám nem tűnik óriásinak, ne-
künk mégis a fényt jelenti az alagút végén.

Szabó Ferdinánd, igazgató
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Vidám hangulatban telt a városi 
gyereknap
Izgalmas kalandokat, meglepetéseket tartogatott az idei rendezvény 
Hangulatos és vidám szombat délutánt tölthettek el azok, akik június 1-jén elláto-
gattak a Kossuth utcai óvodában megrendezett városi gyereknapra, ahol a szerve-
zők zenés műsorokkal, gyerekprogramokkal és -játékokkal várták az érdeklődőket. 
Két órakor kezdődött a városi gyereknap, ahol egyebek mellett ugrálóvár, körhinta, 
interaktív játszóház, valamint különböző kreatív foglalkozások adtak lehetőséget 
a gyerekek számára a felhőtlen kikapcsolódásra. A bátrabbak ezúttal is lovagol-
hattak, mások a helyi oktatási intézmények tanáraival együtt készíthettek mutatós 
dísztárgyakat, a nagyobbak pedig íjászkodhattak a Jurta Helmecz tagjainak segít-
ségével. Pepe és Virág bohócok lufihajtogatással szórakoztatták a résztvevőket. A 
gyerekeket lenyűgözte a bűvészműsor, és sokakat vonzott a lovagok és a rendőrök 
bemutatója is. A Sárospataki Lovagok korhű öltözékben, karddal és csatabárddal 
küzdöttek, megelevenítve a középkor csatáit. A városi rendőrök bemutatták a fel-
szerelésüket, a fegyvereiket és különböző munkaeszközeiket. Sok gyerek bekap-
csolódott az óvoda által szervezett homokvárépítő-versenybe is. 

A délután folyamán zenés-táncos műsort adtak elő a helyi óvodások és alapiskolá-
sok, a szabadidő központot látogató gyerekek, a művészeti alapiskola diákjai, va-
lamint a sportkedvelő apróságokból álló Zumba Kids nevű csoport. A legnagyobb 
sikert Kovácsovics Fruzsina interaktív koncertje aratta, de nagy érdeklődés övezte 
az idei újdonságokat is – az élő dínó show-t (élethű, sétáló, hangot adó, négy méter 
hosszú és két méter magas dínókkal), valamint az óvoda udvarán elhelyezett, a 
gyerekek kreativitásának fejlesztésére alkalmas óriás kifestőket. 

A gyerekek szüleikkel együtt nevezhettek be a homoképítő-versenybe

Brezo Tibor a jövőben is szívesen dolgozna statisztaként

hirdetés

Királyhelmeci „motoros” 
az Egynyári kalandban
Bodrogközben sokan kedvelik, most a tévében is megjelent „Csivörsz”
Statisztaként, csak néhány másodpercre jelent meg a képernyőn, a helyiek mégis 
szinte ünneplik Brezo Tibort, akit mindenki Csivörszként ismer.
Sokan gratulálnak neki, mások viszont megdöbbenve reagálnak arra a posztra, 
melyet Brezo Tibor osztott meg nemrégiben az egyik közösségi oldalon. Akkorra 
persze már többen látták az Egynyári kaland c. filmsorozat 4. évadának első részét, 

amelynek néhány jelenetében a királyhelmeci „motoros” is feltűnt. Az itt élők több-
sége jól tudja, hogy Tibornak nem sok keresnivalója van a filmekben, lévén, hogy 
nem a színészet a szakmája (és még csak nem is motorozik).
Brezo Tibortól megtudtuk, hogy a kamerák közelébe lánya, Somogyvári Brezo 
Lívia révén került, aki sminkesként van jelen a film forgatásán. Tibor több alka-
lommal is kapott lehetőséget szereplésre. „A lányom révén már a múltban is lett 
volna lehetőségem statisztaként szerepelni – pl. a The last kingdom és a Herkules c. 
produkciókban –, ám eddig nem álltam kötélnek. Tavaly nyáron azonban elvállal-
tam ezt a szerepet, mivel mindössze két éjszakán át forgatták azokat a jeleneteket, 
melyekben én is szerepeltem (persze a vágás után ezekből alig maradt meg pár 
másodperc). A forgatás remek élmény volt, és bár rengeteg munkával is járt, nem 
bántam meg” – meséli Tibor, akiről egyébként csak nagyon kevesen tudják, honnan 
kapta különös becenevét. 
„Az alapiskolában, egy kézilabdameccsen ragasztották rám a Csivörsz nevet. Épp 
akkoriban volt a labdarúgó EB. A futballhírességek között volt egy holland kapus 
is, Schreivers, akiről épp azért cikkeztek, mert az egyik meccsen – miközben hárí-
tott egy lövést – nekiszaladt egy futballistának, aki emiatt el is esett. A kézilabda-
meccseken én is védtem, és egy hasonló esetnél egyszer az egyik iskolatársam be-
kiabálta: Úgy jöttél ki a kapuból, mint Csivörsz! A gyerek ugyanis rosszul jegyezte 
meg a holland sportoló nevét. Azóta mindenki így szólít.”
Brezo Tibor a forgatással kapcsolatban elmondta, úgy döntött, hogy legközelebb 
már nem hagyja ki az új lehetőséget, és statisztaként részt vesz a szászokról és vi-
kingekről szóló The last kingdom c. angol sorozat  következő részeinek forgatásán.

Mátyás Hudák Katalin
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Kedves Olvasóink! 

Rovatunkkal a Királyhelmecen nemrégiben született babáknak és szüleiknek 
szeretnénk kedveskedni. A rovatban a kilenc hónaposnál fiatalabb gyermeke-
ket mutatjuk be. Ehhez várjuk szerkesztőségünkbe a gyerekekről készült digi-
tális fényképeket és adatokat, melyeket a szülők a 
kiralyhelmeci.nezetek@gmail.com e-mail címre küldhetik el. A levélben kér-
jük, tüntessék fel a képen szereplő gyermek nevét és életkorát! A tárgyba a 
„királyhelmecigólyahír” jeligét írják!

Gólyahír

Lengyel Gréta
2018. 07. 09.

Damián Čoma
2018. 10. 05.

Tomáš Banyko
2018. 07. 24.

Szépkorúakat köszöntöttünk
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A tavaly született babákat 
köszöntötték Királyhelmecen
Hatodszor szerveztek babaköszöntő ünnepséget városunkban

Janočko Olga
Janočko Olga idén töltötte be 92. életévét. E  jeles nap alkalmából a Királyhelmeci 
Városi Hivatal vezetősége június 21-én – az ünnepelt születésnapján – tiszteletét 

tette a szépkorú otthonában, aki Klá-
ra leányával él közös háztartásban. A 
városvezetők legutóbbi látogatása óta 
nagy változás történt Olga néni életé-
ben; két dédunokája született, Nimród 
és Damján. Gyerekei, unokái rendsze-
resen látogatják a (déd)nagymamát, aki 
örömmel fogadja látogatóit és minden-
kihez van egy-két kedves szava.
Olga néni a mezőgazdaságban dolgo-
zott, munkáját mindig nagy szorgalom-
mal, lelkiismeretesen végezte. A munkás 
évek alatt szeretettel teli, szép gyermek-

kort varázsolt férjével négy gyermeküknek, Klárának, Józsefnek, Jánosnak és Kriszti-
nának. 2004-ben özvegyült meg. Immár 30 éve annak, hogy nyugdíjas éveibe lépett. 
Kedvenc időtöltése az olvasás, leginkább magazinokat és keresztény lapokat ol-
vas. Római katolikusként hitét otthon gyakorolja, a misét a rádióban hallgatja, vagy 
a tévében nézi. Ünnepek közeledtével meglátogatja őt a helyi római katolikus tisz-
teletes. Néhanap szívesen megnéz egy-egy sorozatot is a televízióban. Egészségére 
nincs panasz, csak a hallása romlott egy kicsit.
Olga néni elégedett ember, és ez megmutatkozik a mindennapokban is, soha nem 
panaszkodik, sokat mosolyog és kiváló a humora.

Borčík Ilona
A városvezetők májusban meglátogatták az idén 91-edik életévét betöltő Borčík 
Ilonkát, aki örömmel fogadta a látogatókat.
Csicsvák Ilona néven – öt testvér közül harmadikként – látta meg a napvilágot 
Bacskában, 1928. május 31-én. Elmondása szerint nagyon szép gyermekkora volt. 
Idősebb testvérei vigyáztak rá, óvták, sokat játszottak együtt. 
Az elemi iskola elvégzése után Sátoraljaújhelyen tanult szabni-varrni, a háború 
miatt azonban egy év után véget ért számára az iskola. Ez idő alatt megtanulta az 
alapokat, így képes volt ruhákat és kötényeket készíteni magának.
Királyhelmecen elárusítónőként állt munkába a vasas üzletben (a mai Zenit), és in-

nen is ment nyugdíjba. Férje, Borčík 
Tibor Perbenyikben dolgozott építke-
zési anyagokat árusító raktárfőnökként, 
később Szőlőskén végezte ugyanezt a 
munkát egészen a nyugdíjazásáig-. Há-
zasságukból két gyermek született, Vio-
la és Ágnes. Férje 64 éves korában halt 
meg. Miután egyedül maradt, Ilonka 
néni eladta a Kossuth utcai családi házat 
és elköltözött Pál nevű unokájához, ahol 
csendben, nyugalomban telnek napjai.
Ilonka néni két unoka nagymamája, 
valamint egy egyhónapos dédunoka 

büszke dédnagymamája. Ideje nagy részét pihenéssel tölti, szívesen sétál az udvaron, 
főleg nyáron, mert szeret gyönyörködni a szép virágos portában. Olvasni már nem na-
gyon szokott, mivel gyenge a szeme. Szombaton és vasárnap még megfőzi az ebédjét.
91 év nagy idő. Ilonka néninek volt része jóban is, rosszban is, hiszen fiatal életén 
végigsöpört a második világháború, így megtapasztalta, mi a félelem, amit a pincé-
ben rejtőzve érzett. Az élet azonban később kárpótolta őt gyermekei, unokái és férje 
személyében, a legnagyobb örömben pedig akkor lett része, amikor megszületett a 
várva-várt dédunokája.

„Nehezen találunk szavakat érzelmeink kifejezésére, amikor olyan események ré-
szeseivé válunk, amelyek alapjaiban változtatják meg addigi életünket. Így érthető, 
kedves szülők, hogy Önök is a boldogságtól meghatódva vesznek részt a mai ün-

nepségünkön. Biztosíthatom Önöket, hogy a mi szívünket is örömmel tölti el, hogy 
gyermekeiket városunk új lakosaiként köszönthetjük.” 
Pataky Károly polgármester és a város vezetősége ünnepélyes keretek között kö-
szöntötte május 27-én a 2018-as év második felében született gyerekeket. A hatodik 
alkalommal rendezett ünnepségen a szülők ajándékot, a gyerekek pedig emlékla-
pot, virágot és a Rákóczi Szövetség kiadványát, egy babanaplót kaptak. 
A tavalyi év második felében 30 gyerek (köztük 23 királyhelmeci) született vá-
rosunkban, a babaköszöntőre 22 babát vittek el szüleik. A Fábry utcai óvodások 
kedves műsorral lepték meg a résztvevőket, ezután a Millennium téren a gyerekek 
tiszteletére elültetett facsemete tövénél elhelyeztek egy emléktáblát az újszülöttek 
neveivel. Újításként ezúttal a babák fotóit és adatait tartalmazó, vízálló kis táblács-
kák is felkerültek a fák ágaira.
A városvezetés évente két alkalommal köszönti a királyhelmeci babákat, s a mos-
tanihoz hasonlóan, ilyenkor újabb facsemetéket is ültetnek. Az elültetett fa gondo-
zását a szülőkre bízzák. 

Májusban 22 babát köszöntöttek a városi babaköszöntő ünnepségen

Királyhelmec idén már tizennegyedik alkalommal adott otthont a hagyományos, 
tavaszi színházi seregszemlének. A Színházi Kavalkád annak ellenére, hogy a szer-
vezőknek komoly nehézségekkel kellett megküzdeniük – hisz mind a szabadtéri 
színpadnál, mind a művelődési központban felújítási munkálatok folynak – sikeres 
volt, sőt a város hozzájárulásának, valamint két állami illetve európai uniós támo-
gatásnak köszönhetően nyereséggel zárt. Tarcali Beatrix, a városi hivatal kulturális 
és művelődési osztályának vezetője elmondta, a korábbi évekhez képest az egyetlen 
komolyabb „veszteség“ az volt, hogy míg 13 évig mindig tudtak esténként szlovák 
nyelvű előadást szervezni, most a körülmények miatt erről le kellett mondaniuk. Az 
5 helyszínen zajló 12 bemutató között persze most is voltak szlovák nyelvűek is, 
melyeket a gyerekközönség szórakoztatására szántak. Az előadásoknak idén a vá-
rosháza, a gimázium és a szlovák illetve magyar nyelvű alapiskola adott otthont, 
valamint hogy komoly, látványos díszletet igénylő produkció is gazdagíthassa a 
programot, a nagykaposi önkormányzat sietett a város segítségére. Így egy előadást 
az Ung-vidéki kultúrházban mutattak be. A seregszemlén többek közt a budapesti 
Bánfalvy Studio, a Csavarszínház, a Bodrogközi Színjátszók, a Kassai Thália Szín-
ház, a magyarországi Dumaszínház, valamint besztercebányai és túrócszentmártoni 
társulatok is közönség elé álltak. 

XIV. Színházi Kavalkád 
– a nehézségek ellenére is 
sikeres volt
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Az első helyre „táncolta magát”
Csótó Rita

Tizedik alkalommal szervezték meg áp-
rilisban Liptószentmiklós közelében a 
Liptov Orient Fesztivál nemzetközi has-
táncversenyt, melyen Csótó Rita három 
kategóriában is sikeres lett. A profi szóló 
fúzió kategóriában szamba orientál ko-
reográfiával első helyen végzett, a profi 
szóló klasszikus hastánc kategóriában 
pedig negyedik lett. „Az elmúlt tíz év 
során szinte minden alkalommal részt 
vettünk ezen a nemzetközi versenyen az 
általam vezetett csoportok valamelyiké-
vel, és minden alkalommal az első há-
rom helyezett között voltunk” – meséli 
a királyhelmeci táncos, aki idén először 
mérettette meg magát a rúdtáncban is. 
„Régóta vágytam arra, hogy ezt az elő-
adóművészi formát is megtanulhassam. 
Kihívást jelentett számomra, hiszen 
míg a hastáncra a nőies, lágy mozdula-
tok jellemzőek, a rúdtáncnál az erőgya-
korlatok dominálnak, s ezeket a szinte 
már akrobatikus mozdulatokat is nőie-
sen kell kivitelezni. A versenyen a pro-
fi duo fúzió kategóriában egy orientális 
rúdtánc koreográfiával indultunk az 

A szlovákiai nemzetközi hastáncversenyen több kategóriában is sikeres lett a ki-
rályhelmeci versenyző

életmódhoz szükséges élelmiszereket 
szerzik be az üzleteiben. „A vállalko-
zásaim hozzásegítenek ahhoz, hogy 
továbbra is ilyen intenzíven foglalkoz-
hassak a tánccal, és hogy a gyermeke-
imre is jusson elegendő időm” – mondja 
Rita, aki két év „kényszerpihenő” után 
tért vissza a tánchoz és a versenyekhez. 
„Nagyon nehéz időszak áll mögöttem. 
Soha nem gondoltam, hogy egyszer 
összeomolhatok, de sajnos megtörtént. 
Egy ideig szinte elképzelhetetlen volt 
számomra, hogy lelkileg újra felépülök. 
Két év gyötrődés után végül úgy dön-
töttem, hogy a táncot hívom segítségül, 
hiszen ez végigkísért egész eddigi éle-
temben, és rengeteget adott számomra. 
Most is a tánc és persze a családom sze-
retete gyógyított meg. 
Úgy döntöttem, hogy ideje valami újat 
tanulni, hiszen mindig is fejlesztettem 
magam, így jött a rúdtánc és a jóga a 
már meglévőkhöz. A versenyzést is újra 
bevállaltam. Egészen más lelkülettel in-
dultam most, és a mostani eredmények 
sokkal többet jelentenek számomra, 
mint eddig bármikor. Szeretném, ha a 
történetem eljutna azokhoz a nőkhöz, 
akik éppen nehéz helyzetben vannak, 
súlyos terheket cipelnek, vagy egyszerű-
en csak elfelejtették, milyen igazi nőnek 
lenni. Úgy gondolom, hogy ők is meg-
találhatják magukban azt az adottságot, 
azt a szenvedélyt, amely segíthet nekik 
abban, hogy újra önmagukra találjanak, 
és így a nehézségeket is könnyebben 
viseljék. Biztos vagyok benne, hogy 
mindenkiben vannak olyan adottságok, 
amelyek segíthetnek abban, hogy felöl-
tődjünk és másoknak is segíthessünk.”
Csótó Rita számára a tánc a szenvedélyt, 
az életerőt, a nőiesség kifejezésének ta-
lán leglátványosabb és leghatásosabb 
eszközét jelenti. Nem csoda, hogy évek 
óta sikeresen vesz részt a hastáncver-
senyeken, és hogy az óráin elképesztő 
energiával és átéléssel osztja meg tudá-
sát, segítve ezzel másokat az egészséges 
életmód megtartásában, a nőiesség fel-
fedezésében, vagy akár a testsúly szin-
tentartásában. Továbbra is az a célja, 
hogy megmutassa az orientális táncban 
rejlő érzelmek sokszínűségét, jótékony 
hatásait a testre, lélekre, és hogy meg-
ossza a jóga adta csendes mozgás, vagy 
éppen mozdulatlanság örömeit. A kö-
zeljövőben újabb megmérettetések és 
szereplések is várják, hiszen meghívást 
kapott a Bécsben és Eperjesen megren-
dezendő hastáncfesztiválokra.

Mátyás Hudák Katalin

oktatómmal. Óriási örömöt jelent szá-
momra, hogy első próbálkozásra ilyen 
sikeresek lettünk. Egy teljesen egyedi, 
a hastánc és a rúdtánc elemeinek öt-
vözésével összeállított tánckreációval 
leptük meg a közönséget és a zsűrit. 
Ilyen jellegű koreográfiát eddig nem 
vitt senki színpadra; a rúdtánc és a has-
tánc elemeinek ötvözése a mi ötletünk 
volt, és szinte szenzációként fogadták a 
nézők. Azóta már több hastánc feszti-
vál szervezői is felfigyeltek rá.”
Rita számára ezúttal is kemény feladat 
volt a versenyre való felkészülés, mely 
két hónapon át tartó napi 2-3 óra mun-
kát igényelt. A hastáncversenyen azon-
ban a fellépő kosztümök, a kiegészítők, 
a jelmezek is nagyon fontosak. Csil-
logó strasszok, kristályok, gyöngyök, 
izgalmas színek és formák – mindez 
elmaradhatatlan, ha hastáncról van szó. 
„A fellépő ruháinkat budapesti profi 
divattervezők készítik. A versenyen vi-
selt ruhák között akadt olyan, amely 40 
méternyi anyagból készült, és az egyik 
kosztümöt nem kevesebb, mint 1000 
darab kristály díszítette”. 
Királyhelmecen egyébként alig akad 
olyan nő vagy lány, aki ne ismerné Ritát. 
Egyesek a zumba-, vagy a hastáncóráit 
látogatták, mások pedig az egészséges 

közélet

A fesztivál szervezői színes programkínálat várták az érdeklődőket

ifjúság

Nyári táborok
Csavargók nyári (napközis) tábor  
6 és 15 év közötti gyerekek számára

2019. július 22-26. 
Gyülekező minden nap 8:00-kor a Helmeczy Mihály Alapiskolában
Részvételi díj: 50 € (útiköltség, biztosítás, belépők az egyes helyszínekre)
Egyéb feltételek: egészségügyi kártya, zsebpénz, útlevél vagy személyi igazolvány
2019. július 22. (hétfő) Kirándulás a FÜZÉRI VÁRBA 
(az ebédet mindenki gyerek magának biztosítja be)
2019. július 23. (kedd) Látogatás a VÁROSI MÚZEMBA – interaktív foglalkozá-
sok (ebéd: pizza)
2019. július 24. (szerda) Kirándulás a NYÍREGYHÁZI ÁLLATPARKBA 
(ebéd az állatpark területén, saját zsebpénzből)
2019. július 25. (csütörtök) Kirándulás a KISVÁRDAI VÁRFÜRDŐBE 
(ebéd a fürdő területén, saját zsebpénzből)
2019. július 26. (péntek) Kirándulás a VINNÉI TÓHOZ 
(ebéd a tó körül található büfékben, éttermekben, saját zsebpénzből)

A tábor létszáma korlátozott (40 gyerek). A táborozáson azok a gyerekek vehetnek 
részt, akik leghamarabb hozzák vissza a kitöltött jelentkezési lapot és befizetik a 
tábor részvételi díját. Jelentkezni és a részvételi díjat befizetni Szabó Ferdinándnál 
lehet (telefonszám: 0904 764 864).

Negyedszer rendezték meg a Roma 
Kulturális Fesztivált Királyhelmecen
A rendezvény célja, hogy közelebb hozza egymáshoz a roma kisebbséget és a több-
ségi nemzetet
Június 22-én negyedik alkalommal rendezték meg a Mulatos Romale – Kerüle-
ti Roma Kulturális Fesztivált Királyhelmecen. A rendezvény fővédnöke Rastislav 
Trnka megyeelnök, főszervezői a Bodrogközi és Ung-vidéki Közművelődési Inté-
zet, Kassa Megye Kulturális Intézményei, Királyhelmec városa, valamint a helyi 
roma szervezet volt. 
A fesztivál kora délután, Furik Csaba megyei képviselő köszöntő szavaival vette 

kezdetét. Ezután a Magyar Örökség és Hungarikum-díjas 100 Tagú Cigányzenekar 
15 tagú képviseletének művészi játékát hallhatta a közönség. A zólyomi Romano 
Jilo roma folklórcsoport, majd a csoltói Rozmaring együttes Hagyományőrző ze-
nekar lépett színpadra, majd a Luna folklór együttes, a Szepsi Alapiskola mellett 
működő Savorenge énekkar és zenekar, a Palóci Alapiskola mellett működő Roma-
no Jilo roma gyerektánccsoport, a Ham Ko Ham zenekar, valamint a Mladosť roma 
néptáncegyüttes előadása következett a sorban. A műsorban helyet kapott a Király-
helmeci Speciális Alapiskola Varázskerék színjátszó csoportja is, amely rendszeres 
résztvevője a Latorca menti és a Duna menti fesztiválnak. Az évek során arany-, 
ezüst- és bronzsávos minősítést, valamint a gyerekzsűri díját és a zsűri különdíját – 
a kulturális érték közvetítéséért – is elnyertek már. Előadásuk itt is osztatlan sikert 
aratott. Az est programját a Terno Save tánccsoport zárta. 
A fesztiválon a helyi speciális iskola diákjai által készített ékszerekből, dísztárgyak-
ból kiállítást, és a hodászi roma tájház értékeiből álló tárlatokat is megtekinthették az 
érdeklődők, akik betekintést nyerhettek a kosárfonás és a vályogvetés rejtelmeibe is. 
A Kicsi fekete szemek elnevezésű rajzverseny legjobb alkotásait is bemutatták. 
Közművelődési intézetünk fontosnak tartja, hogy a fesztivál megszervezésével ki-
fejezze nagyrabecsülését a roma emberek kultúrája iránt, akik a múltban, a jelenben 
és a jövőben is gazdagították és gazdagítják közös nemzeti kultúránkat. 
Köszönet a Kult Minor és Kassa Megyei Önkormányzat anyagi, erkölcsi támoga-
tásáért! Hálásak vagyunk mindazoknak, akik segítették a fesztivál előkészítését, 
lebonyolítását, valamint a nap folyamán közreműködő művészeknek azt, hogy tár-
sak voltak abban, hogy megmutathattuk a romák valódi arcát. Mert mi továbbra is 
hiszünk a szeretet és az összefogás erejében.

Zvolenský Gabriella, igazgató
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Májusban abszolút győztesként állhatott 
dobogóra élete első fitness versenyén, 
és az Olaszországban rendezett világ-
bajnokságon sem vallott szégyent a ki-
rályhelmeci fitneszversenyző. Bodnár 
Alexandra a Ms Swimwear (fürdőruha) 
kategóriában második lett, két további 
bikini kategóriában (Ms Bikini Novice 
170+ és Ms Bikini Fitness 170+) pedig 
elnyerte a legszebb testért járó érmet a 
május 18-án Zólyomban megrendezett 
ICN Slovakia Nemzetközi Bajnoksá-
gon, így indulhatott az abszolút győztes 
címért, amelyet végül sikerült elnyernie. 
“Egyáltalán nem számítottam erre a si-
kerre, ami óriási örömmel tölt el, főleg, 
ha arra gondolok, hogy a Bikini Open 
kategóriában a többi fiatal lánnyal vol-
tam egy kategóriában. Jó érzés, hogy 
33 évesen fel tudom venni a versenyt 
a nálam fiatalabbakkal.” Alexandra jú-
nius 1-jén – néhány nappal a zólyomi 
sportesemény után – már az olaszor-
szági Riminiben megszervezett Naturál 
Testépítő és Fitness Világbajnokságon 
(ICN Fitness Universe) mérettette meg 
magát, ahol a 30 év feletti Ms Bikini Fit-
ness kategóriában 4., a Ms Bikini Fitness 
Novice kategóriában pedig 6. helyezett 
lett. „Elégedett vagyok ezzel az ered-
ménnyel, hiszen ez mindössze a máso-
dik megmérettetésem volt, és a zólyomi 
versenyt leszámítva semmilyen tapasz-
talattal nem rendelkeztem ezen a téren. 
Ugyanakkor a világbajnokságon sokat 
tanultam. Biztos vagyok abban, hogy az 
ott szerzett tapasztalataimat a jövőben 
kamatoztathatom. A verseny, amelyen 
több fitness híresség is részt vett, óriási, 
életre szóló élmény volt számomra.
Alexandra kb. négy évvel ezelőtt dön-
tött úgy, hogy életstílust változtat. Célja 
az egészséges életmód kialakítása volt. 
Az egészséges étrend mellé társultak a 
testépítő edzések is, amelyeket kezdet-
ben otthon – egyedül vagy a nővérével 
–, később pedig tapasztalt edzők segít-
ségével végzett. „Bizonyos idő után 
annyira megszoktam a rendszeres edzé-
seket, hogy mindez az életmódommá 
vált. Örömmel végeztem a gyakorlato-
kat, de kezdetben semmilyen különle-
ges cél nem hajtott.”
Alexandrát tavaly novemberben szó-
lította meg egy többéves sportmúlttal 
rendelkező edző, s felajánlotta neki, 
hogy segít a májusi versenyre való fel-
készülésben. „Lehetőség adódott arra, 
hogy szakember felügyelete mellett 

Királyhelmeci lány lett a Szlovák 
Fitness Bajnokság abszolút győztese
Élete első versenyén abszolút győztes lett Bodnár Alexandra

készüljek fel a versenyre és úgy voltam 
vele, hogy ha egyébként is edzek, akkor 
miért ne mérettessem meg magam?”
A félévig tartó intenzív felkészülésben 
két edző segített Alexandrának, akit 
ezek az első sikerek természetesen na-
gyon motiválnak. „Semmihez sem ha-
sonlítható ez a sikerélmény, és komo-
lyan elgondolkodtam azon, hogy részt 
vegyek hasonló versenyeken. Ugyanak-
kor mérlegelni szeretném, mennyi ideig 
érdemes ezzel komolyan foglalkozni, 
mivel kicsit tartok attól, hogy a kemény 
felkészülés, a folyamatos edzések és 
legfőképpen a diéták esetleg megterhel-
hetik a szervezetemet.”
Kérdésünkre, hogy mit tanácsol a fogyó-
kúrázók számára, a bikini fitness bajnok 
elmondta, a kardió edzés az egyik leg-
hatékonyabb zsírégető edzés, ám a leg-
fontosabb az étrend helyes beállítása. 
Köztudott, hogy mindenki szervezete 
másképp működik, ezért úgy véli, hogy 
számos diéta közül mindenkinek meg 
kell találnia számára megfelelőt.
„Köszönettel tartozom Mario PiCio és 
Simko József edzőknek a felkészülés-
ben nyújtott segítségükért, családom-
nak, a páromnak a támogatásukért, és 
mindenkinek, aki valamilyen formában 
hozzájárult ezekhez az eredmények-
hez”- mondta Alexandra.
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Kupával tértek haza a királyhelmeci 
röplabdások Lengyelországból 
Jól szerepelt városunk csapata a Leskóban szervezett Nemzetközi Röplabda Tornán

Idén harmadik alkalommal vett részt 
Királyhelmec röplabda csapata a Len-
gyelországban megszervezett nem-
zetközi tornán, melyet május 25-én a 
városi napok a Leskói városi napok ke-
retében szerveztek meg. A nemzetközi 
sporteseményen 6 csapat mérhette ösz-
sze erejét, mégpedig Lesko (Lengyel-
ország), Százrégen és Déva (Románia), 
Bodrogszerdahely és az Iris-Királyhel-
mec (Szlovákia), valamint a magyaror-
szági Nagykálló csapata. Királyhelmec 
csapata a harmadik helyen végzett.

Borisza Brigitta és Sohajda Péter kapta 
meg a legjobb fogadónak járó Polgár-
mesteri különdíjat

Leto na Centre voľného času
V čase od 1. – do 30. júla 2019 zabezpečíme pre našich členov letnú činnosť  
na našom zariadení denne  od 8.00 – 14. 00 hod. (Kreatívnu činnosť, športové hry, 
futbal, počítačové hry, vychádzky do okolia mesta podľa záujmu detí.) Stravu môžu 
nosiť deti so sebou alebo aj objednávať obedy. 
Počas leta nás môžu navštevovať iba členovia centra voľného času, nakoľko na zariadení  
momentálne je len jedna pedagogická pracovníčka. V tábore však očakávame všetky deti, 
ktoré nás celý rok navštevovali.   

1. ročník Detského tábora ZUŠ – Kráľovský Chlmec 
od 21. 8. 2019 – 23. 8. 2019
Detský tábor ZUŠ je otvorený pre všetkých vážne hľadajúcich, ktorí majú úprimnú 
snahu k trpezlivému poznávaniu seba i sveta skrz umenie v opakovanej činnosti, 
vrátane začiatočníkov. Veková skupina od 8 - do 12 rokov. Zápis žiakov do tábora 
do 26. 6. 2019 u p. uč. výtvarnej výchovy Mgr. Izabely Horňákovej 
tanec, nástroj + spev, batikovanie, origami, maľba
Desiatu a obed doniesť so sebou.

III. Letný kreatívný tábor MIŠ – MAŠ 2019
KDE? Základná škola – Kráľovský Chlmec, budova „ B“
KEDY? 29.7.2019 – 2.8.2019    Každý deň od 8:00 – do 14:00h.
PRE KOHO? Deti od 5 – 10 rokov
PROGRAM:  5 dní plných zábavy, hier, súťaží, smiechu, slnka a  prekvapenia. 
CENA: 7€    Prihlásiť sa môžete do 28.6.2019!   Kontakt: Mgr. Hudáková Dana 0907 
926 710,  Mgr. Kiššová Silvia 0944 368 861

Letný tanečný tábor
KDE?  Základná škola, L. Kossutha 56, Kráľovský Chlmec
KEDY?  23. 7. 2019 – 26. 7. 2019  od 8:00 hod.  – do 12:00 hod.
CENA:  15 €      Kontakt: ZŠ - 056/63 21611, 0911 280 964
Ing. František Štofan - 0905 317 910

Letný strelecký tábor
Od 29. júla sa v areáli ZŠ, na ulici L. Kossutha 56, v Kráľovskom Chlmci začne konať 2 
týždňový strelecký tábor, ktorý zorganizuje p. Ivan Tamáš s pomocníkmi.
Chceme Vám predviesť a naučiť Vás krásu športovej streľby. Vek: deti 6 – 15 rokov 
1. týždeň: 29. júl – 2. august   2. týždeň: 5. august – 9. august
Zraz účastníkov: každý deň o 8:30 pred ZŠ, L. Kossutha 56. Účastnícky poplatok je 5€ 
/ týždeň. Na konci druhého týždňa usporiadame streleckú súťaž, na ktorej budú 3 víťazi 
odmenení cenami a diplomami. Kontakt: Ivan Tamáš – 0908 508 396

Letný športový tábor
KDE?  Základná škola, L. Kossutha 56, Kráľovský Chlmec
KEDY?  05.08.2019 – 09.08.2019  od 8:00 hod. do 13:00 hod.
CENA:  5 €  Kontakt: ZŠ - 056/63 21611, 0911 280 964  
Mgr. Zuzana Gondová  - 0907 695 334

Szép sikert értek el nemrégiben városunk tollaslabdázói, akik júniusn 22-én a IV. 
Konfuciusz Kupán vettek részt. A Miskolcon megszervezett, Magyarország egyik 
legnagyobb amatőr tollaslabdatornáján közel száz csapat versengett, és a király-
helmeciek ebben az erős mezőnyben sem vallottak szégyent. Sőt! A Bagos Attila, 

Éremeső a királyhelmeci 
tollaslabdázóknak

Pósa Dániel, Pósa Attila, Juhász Péter és Ifj. Juhász Péter összeállítású együtes – 
a Miskolci Egyetemi Körcsarnokban – négy érmet (2 ezüstöt és 2 bronzot) szerzett. 
A királyhelmeci csapatnak lesz alkalma, hogy rövid időn belül növelje érmeinek 
számát, hisz szeptemberben, egy ugyancsak Magyarországon megrendezendő meg-
mérettetésre, Sátraljaújhelyre is meghívást kapott.

Nyári táborok
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Bodnár Alexandra a Fitness 
Világbajnokságon is jól szerepelt


